
وزیـر نفت:
وئلا   نخستین پالایشگاه فراسرزمینی در ونز

راه اندازی شد
وزیر نفــت از راه اندازی نخســتین پالایشــگاه 
فراســرزمینی به نام ال پالیتو در ونزوئلا و پالایش 
روزانه ۱۰۰ هزار بشــکه نفت خــام میدان های 

کشور در این پالایشگاه خبر داد.
به نقل از شرکت ملی نفت، جواد اوجی در دومین 
روز همایش »در مســیر تحول سوخت رســانی، 
فنــاوری در خدمت تجربه« که در شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران برگزار شــد، گفت: ایــن آرزوی دیرینه و 
۴۳ ساله ای بود که به همت همکاران من در شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی و پیگیری آقای ســالاری، مدیرعامل این شــرکت در 
بخش فراســرزمینی تحقق یافت، نقطه آغاز این اقــدام در ونزوئلا بود و با 

برنامه ریزی های انجام شده در دیگر نقاط نیز ادامه خواهد یافت.
وی ضمن قدردانی از تلاش های مجموعه شــرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی در بحث حمله سایبری به ســامانه هوشمند سوخت 
گفت: خوشبختانه تحول مثبتی در صنعت پالایش کشور رخ داده است، 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی نیز در مدیریت این حمله سایبری 
خوش درخشــید که بحث آن همیشــه در هیئت دولت مطرح می شود. 
حمله ســایبری از مواردی بود که دشــمن برنامه ریزی کرده بود تا کمر 
انقلاب را بشکند که البته به لطف پروردگار و نبه همت مدیران و کارکنان 

این حوزه، دشمن ناامید شد.
وزیر نفت با اشــاره به اینکه شــرکت ملی پخش فرآورده هــای نفتی در 
زمینه تأمین سوخت، پارســال بســیار خوب عمل کرد، افزود: در بحث 
تأمین ســوخت تابســتانی، به ویژه در یکی دو ماه اخیر، کارکنان شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی به لطف خدا بســیار خوب درخشیدند که 

امیدواریم این امر ذخیره آخرت شما باشد.
اوجی بــا تأکیــد بر پیگیــری طرح هــای جدیــد پالایشــی گفت: 
خوشــبختانه مجوز برخــی طرح ها در بحــث احداث خطــوط لوله 
فرآورده های نفتی از شورای اقتصاد دریافت شــده است و امیدواریم 
با اجرایی شــدن این طرح ها، دغدغه ما درباره تردد تعداد زیادی تانکر در 

زمستان برطرف شود.

وزیر مسیرهای رفتن به قطر برای تماشای جام جهانی کدام است؟
خریدار  در حالی که هزینه اقامت در قطر 
بالاست، مســئولان تدارک هایی دیده اند 
تا ایرانی هــا برای تماشــای بازی های جام 
جهانی، صبح با اســتفاده از کشتی به قطر 
مســافرت کرده و بازی مورد نظرشــان را 

تماشا کنند و شب به کشور برگردند.
بازی هــای جام جهانــی فوتبــال  ۲۰۲۲ 
به عنوان یکی از مهم تریــن تورنمنت های 
ورزشــی، از ۲۰ نوامبر یا ۲۹ آبــان ماه آغاز 
می شــود و تا ۱۸ دســامبر )۲۷ آذر( ادامه 
دارد؛ از سراســر دنیا، تماشــاگرانی برای 
تماشــای این بازی ها به قطر خواهند رفت؛ 
از طرفــی اولین بازی ایران در گــروه B و با 

انگلیس، ۳۰ آبان ماه برگزار می شود.
به واســطه نزدیکی قطــر و ایــران از نظر 
مســافت، تماشــاگران ایرانی هــم برای 
تماشــای این بازی ها خواهند رفت. با توجه 
به اینکه هزینه های اقامت در کشــور قطر 
بالاســت، مســئولان در ایران برنامه هایی 
را تدارک چیده اند که تماشــاگران بتوانند 
با صــرف هزینه هــای رفت وآمــد و بلیت، 
بازی هــای ایران را تماشــا کننــد. وزارت 
ورزش و امور جوانان اعلام کرده که برای هر 
یک از بازی های جام جهانی ۷۵۰۰ بلیت از 
سوی کشــور قطر به ایران اختصاص یافته 

است.
رســتم قاســمی -وزیر راه و شهرسازی- 
درباره میزان آمادگی قطر برای اســتفاده از 
ظرفیت های موجود در ناوگان حمل و نقل 
هوایــی و دریایی ایران جهــت جابه جایی 
مسافران در ایام جام جهانی فوتبال، گفت: 
ما از نظر تعــداد پرواز تقریبــا محدودیتی 
نداریم و با قطری ها در این خصوص به توافق 

رســیده ایم. آنها برای لندینگ یک هواپیما 
در ایام جــام جهانی حــدود ۱۰ هزار دلار 
دریافت می کنند ولی این رقــم برای ایران 

تقریبا مجانی شده است.
با توجه بــه هزینه های بالای ســفر به قطر، 
طبــق اعــلام وزارت راه و شهرســازی، 
کشتیرانی از بوشــهر و کیش تدارک دیده 
شده و ایرانی ها می توانند صبح با استفاده از 
کشتی کروز به قطر مســافرت کرده و بازی 
مورد نظرشان را تماشا کنند و شب به کشور 

برگردند.
 همچنین تماشــاگران خارجی می توانند 
با استفاده از هواپیماهای شــاتل و انتخاب 

کیش به عنوان محل اقامت شان، بازی  مورد 
نظرشان را تماشا کنند و به کشور مبدا خود 
برگردند. چون به هر حــال اقامت در قطر، 

اقامت گرانی است.

آماده سازی ۳ کشتی برای جابه جایی 
مسافران به قطر

از ایــن رو ســازمان بنادر اعــلام کرده که 
شرکت کشتیرانی والفجر کشتی کاتاماران 
را آماده جابه جایی مســافر کرده اســت و 
همزمان دو فروند شــناور کــروز در بخش 
خصوصی برای ایــن کار اعــلام آمادگی 
کرده اند و تا آبان ماه این ســه شناور بزرگ 

آمــاده جابه جایــی مســافران خواهند 
بــود؛ هرچند قیمت بلیت کشــتی به قطر 
هنوز اعلام نشــده اســت؛ البته با اشاره به 
نامشخص بودن میزان تقاضا برای سفر به 
قطر در ایام یادشده، برخی از برنامه ریزی ها 
را در این زمینه منوط به معین شدن میزان 
تقاضا از طرف هموطنان برای سفر به قطر 

است.
همچنیــن علی اکبر صفایــی -معاون وزیر 
راه و شهرســازی و مدیرعامل سازمان بنادر 
و دریانوردی- درباره تسهیلات انجام گرفته 
بــرای جابه جایی مســافران در ایــام جام 
جهانی ۲۰۲۲ به قطر، اظهار کرد: با ساخت 

چهار فروند اســکله رمپ در بندر دیر امکان 
تردد مســافر با قطر تا قبل از شــروع جام 
جهانی تسهیل خواهد شــد. همچنین در 
بندر بوشهر پروژه ساخت اسکله و بازسازی 
ترمینال مســافری در حال انجام است و به 

زودی به بهره برداری خواهند رسید.
پرواز از ایران به قطــر را هم می توان یکی 
دیگر از راه های ســفر به این کشور برای 
تماشــای بازی های جــام جهانی در نظر 
گرفت؛ البته تا کنــون ایرلاین های ایرانی 
برای آن تاریخ پــروازی در نظر نگرفته و 
هزینه این پروازها هم مشــخص نیست 
و هزینــه مســافرت بــا ایرلاین هــای 
خارجی هــم در حــال حاضــر چیزی 
حدود ۸۰ میلیون تومان اســت؛ باید دید 
شرکت های هواپیمایی هایی چه قیمتی 
را بــرای بلیت های ایران بــه قطر در نظر 

می گیرند.
با وجود این، همین حالا هــم بلیت در بازار 
ســیاه موجود اســت، اما حســن خوشخو 
-معاون ســازمان هواپیمایی کشــوری- 
چندی پیش درباره قیمــت بلیت  هواپیما 
به قطر گفت: هیــچ محدودیتی برای انجام 
پرواز به قطــر نداریم و ایــن اطمینان را به 
مــردم می دهیم کــه نگرانی بــرای خرید 
بلیت قطر نداشته باشــند و بلیت های پرواز 
قطر را در بازار ســیاه و بــا قیمت های گران 
نخرند، کمــا اینکه قیمت بلیــت پرواز قطر 
در بازه جام جهانی بــه ۲۰۰ میلیون تومان 
هم رسیده، اما ســازمان هواپیمایی به هیچ 
وجه این قیمت ها را قبول ندارد، بلکه قیمت 
واقعی بلیت قطر حــدود ۲۰ میلیون تومان 

است.

امکان تجهیز یک میلیون منزل مسکونی به نیروگاه خورشیدی
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خانه  هنر   میرا

رئیس سازمان امور مالیاتی:
کاهش وابستگی بودجه سال جاری 

به درآمدهای نفتی

مخبر در همایش هفته استاندارد:

برخی استانداردها متناسب 
با تحولات سریع جهانی 

تجدیدنظر شود

گام سبز دیگری از دولت سیزدهم
وگاه ها  وت در نیر حذف مصرف ماز

تا سال ۱۴۰۳

مدیر کل دفتر صنایع خودرو مطرح کرد
اعلام آمادگی بیش از ۱۰ شرکت 

و برای واردات خودر
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تخصیص زمین شاید در ابتدا بسیار بزر گ وخوب باشد، 
اما هزینه های ساخت مسکن با این میزان تسهیلات و 
همچنین افزایش قیمت مصالح ساختمانی بسیار گران 

تمام می شود.
بازار مسکن این روز ها تشــنه یک شوک برای نجات از 
شرایط رکود تورمی است.شــرایطی که علاوه بر رشد 
و افزایش قیمت مســکن در بازار شــاهد رکود و عدم 

درخواست متقاضی هستیم.
به گفته بسیاری از کارشناســان این شرایط برای بازار 

خرید مسکن زمینه ساز قفل شدن معاملات می شود.
گفتنی است بسیاری از کارشناســان عنوان می کنند 
که اگــر دولــت بخشــی از واحد های مســکن مهر و 

همچنین واحد های نهضت ملی که ازســال 
گذشــته برنامه اجرایی آن ها را در دســتور 
کار خود قرار داده به بازار تزریق کند، شــاهد 

بهبود و تقویت آن خواهد بود.
از ســوی دیگر رســتم قاســمی وزیــر راه 
وشهرســازی هــم در جدیدتریــن اظهار 
نظر های خود در حوزه مسکن چند روز پیش 

وعده تحویل زمیــن بهمتراژ های ۲۰۰ تا ۳۰۰ متری و 
ســاخت تدریجی را داده بود که همین خود می تواند 

زمینه ساز افزایش انگیزه برای متقاضیان شود.
دولت اعلام کرده اســت که در تمامی شهر های جدید 
اراضی لازم برای ســاخت مسکن در شهر های جدید را 

تامین کرده بنابرایــن از اینطریق متقاضیان 
می توانند اقدام به ســاخت مسکن به صورت 

تدریجی می کنند.
براســاس این گــزارش مهدیــاری یکی از 
متقاضیان کــه در این طرح ثبــت نام کرده 
بود گفت: تخصیــص زمین شــاید در ابتدا 
بســیار بزر گ وخوب باشــد، اما هزینه های 
ساخت مسکن با این میزان تســهیلات و همچنین با 
افزایش قیمت مصالح ساختمانی و سیمان بسیار گران 
تماممی شود. بنابراین نمی توان به چندان به این وعده 

برای خانه دار شدن امیدوار بود.
در همین رابطه خشــایار باقر پــور مدیرعامل اتحادیه 

تعاونی هــای عمرانی تهــران اعلام کرده اســت بازار 
مســکن با تخصیص زمین و یا ساختمسکن به صورت 
یک طبقه و ویلایی جان نمیگیرد. بلکه بازار مســکن 
تشــنه افزایش تولید و عرضه اســت و بایــد در آینده 
نزدیک بــرای جبرانعقــب ماندگی های مســکن در 
سال های گذشته به فکر نوســازی بافت های فرسوده 
و اســتفاده از ظرفیت های بخش خصوصــی و تعاونی 

باشد.
در ادامه مرتضوی رئیس انجمن انبوه ســازان مسکن 
کشور گفت: بازار مسکن در شــرایط رکود تورمی قرار 
دارد و برای رونق این بازار بایددولــت به فکر تقویت و 

تولید بازار مسکن در تمامی بخش ها باشد. 

مسکن

آیا تخصیص زمین متقاضیان را خانه دار می کند؟

 بازار 7۰۰ میلیارد دلاری پیش روی ایـران

وع تجـارت آزاد   شـر
با اوراسیا از ۱۴۰۲

شناسه آگهی : 1394505

نقل و انتقال    لنج باری
 به شماره ثبت 11414- بندرعباس

 )نوبت اول(

به استناد رونوشت سند شماره 41146 مورخ 1401/05/09 با 
شناسه سند 140111451008000103 دفتر اسناد رسمی 
64 بندر لنگه آقای یعقوب رون فرزند یوسف 3 دانگ سهام خود 
در مالکیت لنج باری به شماره ثبت 11414- بندرعباس را به 
آقای عبدالرحیم محمدی فرزند محمد انتقال قطعی داده است.
مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران آگهی می گردد.



مخبر در همایش هفته استاندارد:

برخی استانداردها متناسب با تحولات سریع جهانی تجدیدنظر شود

مشاور فرماندهی کل نیروهای مسلح در امور ارتش:

 دشمنان در سوریه سازی ایران ناتوان هستند

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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واز می کند؟ بورس باز هم پر
مجید عبدالحمیدی  بازار هفته گذشته در شرایط بهتری قرارداشت؛ 

البته نه خیلی خوب معامله می شد و نه خیلی بد.
بازار منتظر ورود پول اســت و خبرهای کوچک اما خوب در هفته پیش 
در بازار مطرح شد، مثل تصمیمی مبنی بر احتمال کاهش ۸۰ درصدی 
مالیات بر نقل و انتقال ســهام و عدم تغییرات قابــل توجه در بودجه به 
واســطه نرخ خوراک و همچنین اتفاقات مثبت در بــورس کالا و... می 
تواند جریان پول را به این بازار امیدوار کند و دوباره در مســیر بازار قرار 

دهد.
بازار برای اعتمادســازی، به این خبرها و این سرنخ ها نیاز دارد و جریان 

پول هم هفته گذشته بیشتر شده و حالا فضای بهتری را شاید ببیند.
البته گوش بازار از وعده و وعید پر اســت و نباید این طور شــود که این 
حرف ها فقط حرف بود و در عمل دولت کار دیگری کند. به نظر می رسد 
این جریان اگر بتواند ادامه داشته باشد، بازار می تواند روند جدیدی رو 

شروع کنند.
فضای فعلی خود بازار هم یه نگاهی کنیم، خواهیــم دید که چه از نظر 
تکنیکالی چه از نظر ســیکل های زمانی و تحلیل های دوره های رشد و 
ریزش بازار و چه از نظر بنیادی که در تاریخی ترین کف پی به ای تقریبا 
چند ســال اخیر قرار داریم، بازار در وضعیت نرمالی برای برگشت قرار 
گرفته و این یک اتفاق خوب برای تغییر مســیر فعلی بازار است. به واقع 

نشان می دهد بستر بازار هم برای برگشت و رشد فراهم است.
به نظر رفتار دولت و تغییر رفتار دولت و رســیدن خبرهای مثبت از این 
دو صنعت می تواند یکی دیگر از اتفاقات و بســترهای خوب رشد بازار 

باشد.

روایت اینستاگرامی امیرعبداللهیان از دیدار دبیر شورای عالی امنیت ملی عراق:
وریست ها در اقلیم  تداوم حضور مسلحانه تر

کردستان را تحمل نمی کنیم
 وزیر امور خارجه در یادداشــتی با تاکید بر اینکــه انتظار نداریم خاک 
اقلیم کردســتان عراق محلی بــرای اقدامات تروریســتی و تهدیدی 
علیه ایران باشد، نوشت: تداوم حضور مســلحانه تروریست ها در اقلیم 

کردستان را تحمل نمی کنیم.
 حســین امیرعبداللهیان در روایت اینســتاگرامی خود از دیدار با دبیر 
شورای عالی امنیت ملی عراق و هیئت عالی رتبه امنیتی همراه نوشت: 
روز گذشته با قاسم اعرجی دبیر شــورای عالی امنیت عراق که در راس 

یک هیات امنیتی عالی رتبه در تهران به سر می برد، دیدار کردم.

وزیر امور خارجه افزود: در این دیدار با تاکید بر مناسبات رو به گسترش 
تهران و بغداد در تمامی زمینه ها بر همکاری دو کشور در زمینه امنیتی 
از جمله لزوم برخورد با تروریست های مســلح از مبداء اقلیم کردستان 

عراق تاکید کردم.
امیرعبداللهیان با تاکید بر اینکه مناســبات دو کشور راهبردی و ممتاز 
اســت و ما امنیت عراق را امنیت ایران می دانیــم، تصریح کرد: به آقای 
اعرجی صراحتاً گفتم با توجه به مناســبات حســنه جمهوری اسلامی 
ایران و جمهوری عراق، ما انتظار نداریم که خاک اقلیم کردستان عراق 

محلی برای اقدامات تروریستی و تهدیدی علیه ایران باشد.
وی خاطرنشان کرد: از ایشان خواستم مســئولیت کامل بغداد و اقلیم 
کردستان عراق نســبت به برخورد با گروه های تروریستی و آپارتاید از 

مبداء اقلیم کردستان عراق را بپذیرند.
وزیر امور خارجه ادامه داد: به ایشان گفتم ما همواره خواهان عراق آباد، 
آزاد و مســتقل بوده ایم و جز خیر برای دولت و ملت عراق نمی خواهیم 
اما تداوم حضور مسلحانه تروریســت ها در اقلیم کردستان و تحرکات 
آنان علیه امنیت ایران را تحمل نخواهیــم کرد.امیرعبداللهیان افزود: 
آقای اعرجی در  پاسخ گفت، قانون اساســی عراق اجازه فعالیت به افراد 
و جریاناتی که مخل تهدید همســایگان باشــد را نمی دهد و اطمینان 
داد هرگونه اقدام ضدامنیتی علیه ایران با اقــدام دولت مرکزی و اقلیم 

مواجه خواهد شد و عراق امنیت ایران را امنیت خود می داند.

فرمانده پدافند هوایی ارتش:
  تست های اولیه سامانه باور ۳۷۳ در برد

 ۳۰۰ کیلومتر انجام شد
 فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش جمهوری اســلامی ایران از انجام 
تســت های اولیه ســامانه پدافندی باور ۳۷۳ در برد ۳۰۰ کیلومتری 
خبر داد. امیر ســرتیپ علیرضا صباحی فرد در همایــش جایگاه علم و 
فناوری در دوران دفاع مقدس که در دانشگاه پدافند هوایی برگزار شد، 
اظهار داشت: در سال های گذشته با محدویت ســلاح و سامانه مواجه 
بودیم و رزمایش های خود را با سامانه های مختصر دوران دفاع مقدس 
برگزار می کردیم، اما امروز با بهترین تجهیزات بومی و داخلی که در لبه 
فناوری تجهیزات دنیا قرار دارند، رزمایش برگزار می کنیم و دشــمنان 
ما این را می دانند که ما امروز قدرت مطلق پدافندی در ســطح منطقه 

هستیم.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش افــزود: امروز نیروی پدافند هوایی 
در حوزه تجهیــزات راداری، فاوایی، جنگالــی، اطلاعاتی، رهگیری و 

درگیری در سطح تجهیزات به روز دنیا قرار دارد.
سرتیپ صباحی فرد با اشــاره به اینکه نیروی پدافند هوایی سامانه های 
بومی خود را متناســب با تهدیدات به روز می کند، افزود: امروز پوشش 
پدافندی لازم را در همه ســطوح و لایه های هوایی ایجاد کرده ایم و در 
حوزه ارتفاع بالا توانســته ایم ســامانه باور ۳۷۳ را تا برد ۲۰۰ کیلومتر 
تست کنیم و همچنین تســت های اولیه ۳۰۰ کیلومتری این سامانه را 

آغاز کرده و انجام می دهیم.
وی عنوان کرد: امروز با ســامانه های راداری بومی که در اختیار داریم، 
هزاران کیلومتر مجــاور را رصــد می کنیم و قادر هســتیم تحرکات 
دشمنان مان را در منازل و پایگاه هایشان رصد می کنیم.فرمانده نیروی 
پدافند هوایی ارتش با بیان اینکه امروز به ســطحی از توان بازدارندگی 
رســیده ایم که به دشــمن اجازه عرض انــدام نمی دهیــم، گفت: اگر 
دشمنان امروز به ما تهاجم نمی کنند به جهت اقتدار ملت ایران است و 
اگر امکان تهاجم برای دشمن فراهم بود، تاکنون بارها به ما حمله کرده 
بود.ســرتیپ صباحی فرد تصریح کرد: نیروی قدرتمند پدافند هوایی 
امروز در بهترین شرایط قرار دارد و این هشــدار را به دشمنان می دهم 
که هرگز فکر حمله به ایران اسلامی به ذهن شان خطور نکند؛ چراکه ما 
با تمام توان ایستاده ایم و پاسخ ما به آنان پشیمان کننده است.فرمانده 
نیروی پدافند هوایی ارتش در ادامــه به عملکرد یگان های پدافندی در 
دوران دفاع مقدس اشاره و عنوان کرد: پدافند هوایی کشورمان هشت 

سال دفاع مقدس را با افتخار پشت سر گذاشت.

یادداشت

تریبون

رئیس مجلس شــورای اســلامی با تاکید بــر اینکه 
دولت و مجلس هر دو مصمم هســتند که به کارکنان 
و بازنشستگان لشکری و کشــوری کمک کنند، گفت: 
مردم عزیز ما حتمــاً می دانند که این کمک باید در حد 

توان دولت و اعتبارات موجود در کشور باشد.
محمدباقر قالیباف در جلســه  علنــی مجلس پس از 
رسیدگی به گزارش کمیســیون برنامه و بودجه در 
خصوص لایحه دو فوریتی متناســب ســازی حقوق 
کارکنان دولت و بازنشســتگان کشوری و لشکری و 
تصویب کلیات این لایحه اظهار کرد: عنوان لایحه ای 
که دولت ارایه داده در کمیسیون برنامه و بودجه مورد 
بحث و بررســی قرار گرفت و قطعی شد که این لایحه 

را به عنــوان لایحه »اصــلاح قانون بودجه 
۱۴۰۱ بــرای ترمیــم حقــوق کارکنان و 
بازنشستگان کشوری و لشکری« محسوب 

کنیم.
وی با اشــاره بــه اظهارات رئیس ســازمان 
برنامه و بودجه و همچنین رئیس کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس در جریان رســیدگی 

به کلیات ایــن لایحه گفت: اختلاف نظــری در زمینه 
اصلاحاتی که در کمیســیون انجام شــده وجود دارد؛ 
لکن در مجلس حتماً به آیین نامه داخلی مجلس توجه 
داریم که افزایشــی بیش از آنچه که دولت پیش بینی 
کرده است، پیش بینی نکنیم تا با اصول قانون اساسی 

مغایرتی ایجاد نشود.
رئیس مجلس تاکید کــرد: از طرف دیگر 
باید توجه داشته باشیم که حل مشکلات 
کارکنــان و بازنشســتگان لشــکری و 
کشوری چه آنهایی که در قانون مدیریت 
خدمات کشــوری هســتند و چه آنهایی 
کــه در قانون نظــام هماهنــگ پرداخت 
کارکنــان دولت هســتند بایــد مورد توجــه قرار 
بگیرد؛ در ایــن زمینه اختلاف نظــری وجود دارد؛ 
چراکه دولت و مجلس هر دو مصمم هســتند که به 
کارکنان و بازنشستگان لشــکری و کشوری کمک 
کنند و مردم عزیز ما حتمــاً می دانند که این کمک 

باید در حد توان دولت و اعتبارات موجود در کشور 
باشــد؛ مردم عزیز مطمئن باشــند که این اولویت 
وجود دارد و ظرفیت  حل مشــکلات بــا اولویت را 

داریم.
قالیباف با اشــاره به تصویب کلیات لایحه دولت درباره 
متناسب ســازی حقوق کارکنان دولت و بازنشستگان 
کشوری و لشــکری گفت: به دلیل ابهام درخصوص بار 
مالی، بر اســاس ماده ۱۵۳ آیین نامــه داخلی مجلس 
لایحه را جهت رفع ابهام به کمیسیون ارجاع می دهیم؛ 
ان شاءالله کمیســیون حداکثر ظرف امروز و فردا نظر 
خود را قطعی و نهایی کند تا این لایحه سریعاً در صحن 

بصورت خارج از نوبت مورد رسیدگی قرار بگیرد.

ســخنگوی دولت گفت: صنعت هســته ای کشــور 
صنعت پیشــرویی اســت و دولت در این مسیر بسیار 
مصمم و جدی و با ســرعت هر چه شــتابان تری پیش 
خواهد رفت. علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در 
حاشیه نشست شــورای هماهنگی مرکز اطلاع رسانی 
دستگاه اجرایی کشــور که در ســازمان انرژی اتمی 
برگزار شــد، اظهار داشــت: امروز به تناسب حضور در 
مجموعه ســازمان انرژی اتمی، هم برخی از اقدامات و 
هم دستاوردهای بســیار خوب، امیدوار کننده، افتخار 
آمیز و غرورآفرین کشور عزیزمان در حوزه انرژی اتمی 

از سوی سخنگو و رئیس محترم این سازمان 
گزارش شد.وی با اشاره به اینکه جهت دهی 
و اولویت فعالیت ها به ســمت صنعتی سازی 
و بهره برداری هــای اقتصــادی، درمانــی و 
بهداشتی از این صنعت در حوزه های مختلف 
کشاورزی، بهداشــتی و صنعتی بود، گفت: 
که الحمدالله بســیاری از این ها به ســمت 

صنعتی سازی پیش رفته و در حال حرکت است. امروز 
الحمدالله ۲۰۰ مرکز درمانی در کشور از ۵۰ رادیودارو 
مختلف کــه همه محصولات ســازمان انــرژی اتمی 

هســتند، برای درمان در حوزه های مختلف 
بهره برداری می کنند.

ســخنگوی دولت اضافه کرد: یکــی دیگر از 
اولویت های کشــور این بوده کــه در حوزه 
ظرفیت بــرق تولیــدی، ما با یــک افزایش 
جدی و چشــمگیر مواجه باشیم و دستوری 
که رئیس جمهور در بازدیدشــان در ســفر 
استانی بوشهر داشتند، مبنی بر اینکه بتوانیم ظرفیت 
تولید برق هسته ای مان را به ۱۰ هزار مگاوات برسانیم 

و فازهای ۲ و ۳ بوشهر برای این کار شروع شده است.

بهادری جهرمی تصریحکرد: الحمدالله کشور به سمت 
بومی سازی راکتورها حرکت می کند و به نوعی به این 
سمت می رود که بتواند عضو باشــگاه تولیدکنندگان 

راکتورهای تحقیقاتی در سطح جهان باشد.
وی گفت: صنعت هسته ای کشــور صنعت پیشرویی 
اســت و همانطور که مقام معظم رهبری فرمودند، باید 
ســرریز این دانش بتواند در حوزه هــای مختلف مورد 
بهره برداری قرار بگیرد که دولت در این مســیر بسیار 
مصمم و جدی اســت و این مســیر با ســرعت هر چه 

شتابان تری پیش خواهد رفت.

مجلس

سخنگو

خریدار   معــاون اول رئیــس جمهور با 
بیان اینکه با رعایت نشــدن استانداردها در 
صادرات یک محصول به کشــور خارجی، 
حیثیت ملی خدشــه دار می شــود، گفت: 
برخی اســتانداردها متناســب با تحولات 

سریع جهانی تجدیدنظر شود.
 محمد مخبر روز یکشنبه در همایش هفته 
استاندارد در ســالن اجلاس سران، گفت: 
خلاء ها و مشــکلات در استانداردســازی 
شاخص ها، به بروز مســائلی در کشور منجر 
می شــود و به همین دلیل باید تیمی برای 
بررســی دقیق این شــاخص ها در سازمان 

ملی استاندارد تشکیل شود.
معاون اول رییس جمهور با اشــاره به اینکه 
باید برخی اســتانداردها در کشور متناسب 
با تحولات ســریع جهانی تجدید نظر شود، 
گفت: بــا توجه بــه اینکه بخــش زیادی از 
زندگی مــردم بــه تولیــدات دیجیتالی و 
شــرکت های دانش بنیان مرتبط است باید 
نیازهــای مردم در بخش هــای خودرویی، 
لــوازم خانگی، و ســایر نیازهــای روزمره 
متناسب با تولیدات دانش بنیانی استاندارد 

شود.
مخبر با تأکید بر اینکه جمهوری اســلامی 
ایران می تواند با توجه بــه نفوذ بین المللی، 
دیپلماســی قوی و موقعیــت جغرافیایی 

به یک مرجع استانداردســازی در منطقه 
تبدیل شــود، اظهار داشــت: صــادرات به 
عنــوان کلیــد رشــد اقتصادی کشــور از 
برنامه هــای جدی دولت اســت و بر همین 
اســاس برای صادرات کالاها باید به مرحله 
ای برسیم که اســتانداردهای داخلی ایران 
مورد پذیــرش تمام کشــورهای خارجی 
باشد و سازمان ملی اســتاندارد به گونه ای 
برنامه ریزی کند کــه در مجامع بین المللی 
استانداردهای کشــور از حالت بومی صرف 
خارج شــده و به عنوان یک استاندارد مورد 
قبول در منطقه و در ســطح بیــن المللی 

شناخته شود.
وی جایگزینی استانداردهای سازمان ملی 
استاندارد با مراکز استانداردسازی خارجی 
را یکی از اهداف و مأموریــت های مهم این 
سازمان در دولت سیزدهم برشمرد و گفت: 
باید استانداردهای داخلی کشور در بیرون 
از مرزهای ایران مورد تأیید و استفاده سایر 

کشورها قرار گیرد.
معــاون اول رئیــس جمهــور همچنین با 
اشــاره به اهمیت ایجاد آزمایشــگاه های 
به روز و مجهز در ســازمان ملی استاندارد 
برای ارزیابی تولیــدات داخلی و محصولات 
وارداتی و تأکید بر اینکه استاندارد می تواند 
به شــفافیت، مقابله با فساد و رفع تعارض ها 

در کشــور کمک کند ادامــه داد:  زمانی که 
استاندارد به درســتی اعمال و تعریف نشود 
فضایــی برای ســودجویی و تولیــد کالا با 
کیفیت پایین به وجود می آید و در این راستا 
باید زمینه های اصلاحی کیفیت ســنجی 
کالا و خدمات تغییرات مناســب و اساسی 

یابد.
مخبر با  اشــاره به اهمیت تحقیقات، انجام 
پژوهش ها و به روز رســانی استانداردهای 
سازمان ملی استاندارد، افزود: رویکرد دولت 
ســیزدهم استانداردســازی، روان سازی و 
بهســازی خدمــات و تولیدات اســت که 
سازمان ملی استاندارد نقشی مهم و اساسی 

در این زمینه دارد.
وی با بیان اینکه دولت مردمی حساسیت و 
انتظار ویژه ای از نحوه عملکرد سازمان های 
ملی استاندارد و  ملی بهره وری دارد، گفت: 
عدم رعایت برخی استانداردها در تولیدات 
داخلی به نارضایتی مردم از این محصولات 
منجر شــده اســت و در عین حــال برخی 
انحصارات و تســاهل و تســامح ها با برخی 
تولیدکنندگان داخلی به این وضعیت دامن 

زده است.
مخبر از سازمان ملی اســتاندارد خواست تا 
با یــک همت جدی و بــدون ملاحظه برای 
رعایــت اســتانداردهای این ســازمان در 

تولیدات داخلی به میدان بیاید.
معــاون اول رئیس جمهور در بخش دیگری 
از ســخنان خود با تأکید بر اینکه ســازمان 
ملی اســتاندارد جزو دســتگاه هایی است 
کــه امانت های حیاتی مــردم همانند جان 
و مال و زندگی آنان وابســته بــه اقدامات و 
مأموریت های این ســازمان است، گفت: در 
طول دولت سیزدهم سازمان ملی استاندارد 
نشان داد که هیچ گونه مســامحه، تساهل 
و تســامحی با جان و مال و ســلامتی مردم 

ندارد.

وی ادامــه داد: با اعمال قانونــی معیارهای 
ســازمان ملــی اســتاندارد بســیاری از 
نارضایتی ها و مشــکلات در کشور برچیده 
می شــود و اگر در صادرات یک محصول به 
کشور خارجی اســتانداردها رعایت نشود 
حیثیت ملی خدشــه دار می شــود چرا که 
محصولات صادراتی ایران به عنوان نمادی 

از کشور و حیثیت بازار ایرانی است.  
مخبــر در این مراســم با اهــدای لوحی به 
واحدهــای تولیدی نمونه ســال ۱۴۰۱ از 

تلاش ها و خدمات آنان قدردانی کرد.

دولت و مجلس مصمم به کمک به کارکنان و بازنشستگان لشکری و کشوری هستند

ویم در مسیر پیشرفت صنعتی مصمم پیش می ر

خریدار   مشــاور فرماندهی کل نیروهای 
مسلح در امور ارتش با تأکید بر لزوم تقویت 
توان دفاعی گفت: دشمنان قصد داشتند که 
ما را همچون ســوریه، لیبی، یمن، عراق و 
افغانســتان درگیر جنگ کنند؛ اما به دلیل 
اینکه ما آماده و هوشــیار هســتیم، ناکام 

مانده اند.
 امیر سرتیپ امیر حاتمی در همایش جایگاه 
علم و فنــاوری در دوران دفــاع مقدس که 
در دانشــگاه  پدافند هوایــی خاتم الانبیاء 
)ص( برگزار شــد، اظهار داشت: در جنگ 
مؤلفه های متعددی تأثیرگذار اســت که در 
بین همــه آن ها دو مؤلفه  نیروی انســانی و 

فناوری و تجهیزات بیش از بقیه اثر دارد.
مشــاور فرماندهی کل نیروهای مسلح در 
امور ارتش افزود: برخی معتقدند که نیروی 
انسانی اصل اســت و برخی فناوری را اصل 
می دانند که هرکدام اســتدلال ها و اشارات 

تاریخی به جنگ ها دارند.
ســرتیپ حاتمی خاطرنشــان کــرد: در 
این رابطه بــه جنگ های اخیــر در منطقه 
همچون جنگ های اول و دوم خلیج فارس 
نیز اشــاره می کننــد؛ اما مــا در جمهوری 
اسلامی از زاویه دیگری به این موضوع نگاه 
می کنیم و همان طور کــه رهبری فرمودند 
به جنــگ به عنــوان گنجینه نظــر داریم؛ 
بنابراین هــر دو مؤلفــه و همچنین تمامی 
مؤلفه ها مهم هســتند. نیروها، رشــته ها و 
تمامی رسته ها در جنگ ایفای نقش کردند 
که لازم است میزان نقش هرکدام را بررسی 
کرد و در جنگ هــای احتمالی آینده، به آن 

توجه داشت.
وی بــا اشــاره به نقــش و اهمیــت علم و 

فنــاوری در دفــاع مقــدس، بیــان کرد: 
اســتفاده از تجارب جنگ، کشــور را بیمه 
می کند. جنگ همــواره اتفــاق می افتد؛ 
اگر تاریخ ۵۰۰ سال گذشــته ایران زمین 
را بررســی کنیم، خواهیم دید کــه بارها 
ناخواســته درگیــر جنگ های بســیاری 
شــدیم؛ البته از وقوع چندیــن جنگ هم 

جلوگیری شد.
مشــاور فرماندهــی کل نیروهای مســلح 
در امــور ارتش با بیــان اینکــه اگر جنگ 
امنیــت  می خواهیــم  و  نمی خواهیــم، 
کشــورمان حفظ شــود، باید آماده باشیم 
و قدرتمنــد شــویم، گفت: آیا دشــمنان 

نمی خواســتند ما را همچون سوریه، لیبی، 
یمن، عراق و افغانستان درگیر جنگ کنند؟ 
اکنون هم می خواهند؛ اما چرا اینگونه نشده 
است؟ چون آماده و هوشیار بوده و هستیم. 
آن ها در تحمیل جنگ محاســبه می کنند 
و اگر به نفع شــان نباشــد، جنگــی را آغاز 

نمی کنند.
ســرتیپ حاتمی تأکید کرد: بایــد از علم و 
فناوری به خوبی اســتفاده کنیم تا امنیت 
کشورمان را برقرار کنیم. ما در حوزه پدافند 
هوایی با فناوری وارد جنگ شــدیم. اگر هم 
می خواهیــم در جنگ های آینــده موفق 
باشــیم، باید به فناوری و علم توجه داشته 

باشــیم. ما در جنگ، ســامانه ها را تلفیق 
کردیم و ارتقا دادیــم؛ بنابراین به علم توجه 

داشتیم.
وزیر ســابق دفاع درخصوص نقــش ابعاد 
مختلف علم در دفاع مقدس اظهار داشــت: 
در جنــگ، بیمارســتان های صحرایی برپا 
و هزاران عمــل جراحی انجام شــد که این 
نشــان دهنده حضور علم تجربی در جنگ 
اســت؛ همچنین بســیاری از رشــته های 
علوم انسانی در جنگ نقش آفرینی کردند. 
مدیریت در نیروهای مسلح در دوران جنگ 
از ســخت ترین کارها بود هــر چند تبیین 
نقش علم مدیریت در دفــاع مقدس مورد 

غفلت قرار گرفته است.
ســرتیپ حاتمی عنــوان کــرد: نقش علم 
مدیریت در جنگ و دفاع مقدس باید به طور 
ویژه مورد بررســی قرار بگیرد و این موضوع 
در سه سطح تاکتیکی، عملیاتی و راهبردی 

قابل تبیین است.
وی با بیــان اینکه فرماندهان ارشــد نقش 
مهم و راهبردی در جنگ داشتند، افزود: با 
تجهیزاتی که وارد جنگ شدیم، فرماندهان 
ما توانســتند در عملیات »والفجر هشت« 
جنگنده های بســیاری را ســاقط کنند و 

شگفتی بیافرینند.
مشــاور فرماندهی کل نیروهای مســلح 
در امــور ارتش با اشــاره به نقش شــهید 
ســتاری فرمانده وقت نیــروی هوایی در 
جنگ اظهار داشت: البته باید این بررسی 
نقش هــا را در بیــن ســایر فرماندهان و 

گسترده تر هم دید.
مشــاور فرمانــده کل نیروهای مســلح در 
امور ارتش خاطرنشــان کرد: ۴۳ کشور در 
جنگ از صدام حمایت کردنــد؛ اما در این 
ســو ما خودمان تنها بودیم. رهبری عالمانه 
و دلســوزانه امام خمینی )ره( و خلف صالح 
ایشــان حضرت امــام خامنــه ای )مدظله 
العالــی( موجب شــد تا علی رغــم تمامی 
فشــارها در جنگ و پــس از آن، کشــور و 

نیروهای مسلح را بسازیم.
ســرتیپ حاتمی تصریــح کرد: امــروز در 
پدافند هوایی در بردهای کوتاه، متوســط 
و بلند شــرایط بســیار خوبی داریم که این 
حاصل مدیریت راهبــردی رهبر حکیم و با 
درایت انقلاب اســلامی و تمرکز تلاش های 

علمی و فن آورانه کشور است.
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مشاور وزیر اقتصاد:
 خاموش شدن اغتشاشات، معاملات بورس 

را به سمت تعادل می کشاند
 مشــاور وزیر امور اقتصــادی و دارایی گفت: ناآرامی هــای اخیر صرفاً 
در چند روز ابتدایی موجــب افزایش عرضه ها در بورس شــد، اما بازار 
در روزهای پایانی هفته گذشــته با کنترل هیجانات و خاموش شــدن 

اغتشاشات، تعادل خود را به دست آورد.
»حمیدرضا فولادگر« به ارزیابی روند ایــن روزهای معاملات بورس و 
عوامل تاثیرگذار بر ریزش اخیر شــاخص بورس پرداخت و افزود: بازار 
سهام در طی دو سال گذشته به دلیل وجود برخی از مشکلات ریشه ای 
مانند قیمت گذاری دســتوری روندی نزولــی را در پیش گرفت و وارد 

مسیر نوسانی شد.
وی به اغتشاشات اخیر حاکم در سطح کشور و نیز تاثیر آن بر معاملات 
بورس اشاره کرد و افزود: بارها شاهد بوده ایم که در مواردی وجود برخی 
از ریسک های زودگذر بر شتاب ریزش شــاخص بورس افزوده است و 

برای مدتی معاملات این بازار را تحت تاثیر خود قرار داده است.
فولادگر اظهار داشــت: ناآرامی های اخیر نیز صرفاً در چند روز ابتدایی 
موجب افزایش عرضه ها شــد، اما هفته گذشــته با کنترل هیجانات و 
خاموش شدن اغتشاشات، بازار تعادل خود را در روزهای پایانی هفته به 
دست آورد. مشاور وزیر اقتصادی تاکید کرد: بهتر است اقدامی صورت 
گیرد تا معاملات بازار ســرمایه از طریق ســازوکار افزایش سودآوری 
شرکت ها، رفع موانع تولید، افزایش شفافیت متغیرهای مهم اقتصادی، 
کاهش تصدی گری دولت و اعتماد به ســازوکار بازار بهبود یابد و تغییر 

مسیر دهد.
وی اظهار داشت: زمانی که بستر کسب و کار شرکت ها امنیت پیدا کند، 
سرمایه گذاری و تولید توجیه پذیر خواهد بود و خود به خود این عملکرد 

مثبت در قیمت سهام شرکت ها نیز منعکس می شود.

صندوق بین المللی پول اعلام کرد
افزایش ۲۱ میلیارد دلاری تراز حساب های جاری 

ایران در سال ۲۰۲۲
 صندوق بین المللی پول از افزایش ۲۱ میلیارد دلاری تراز حساب های 
جاری ایران در سال ۲۰۲۲ خبر داد و ارزش تولید ناخالص داخلی ایران 
بر اساس شاخص قدرت خرید در این سال را ۱۵۹۹ میلیارد دلار برآورد 
کرد.صندوق بین المللی پــول در جدیدترین بــرآورد خود از وضعیت 
شاخص های کلان اقتصاد ایران در ســال ۲۰۲۲ ارزش تولید ناخالص 
داخلی ایران بر اســاس شــاخص قدرت خرید در این ســال را ۱۵۹۹ 

میلیارد دلار برآورد کرده است.
این نهاد بین المللی انتظار دارد تولید ناخالص داخلی ایران بر اســاس 
شاخص قدرت خرید در این سال نسبت به سال قبل ۱۵۰ میلیارد دلار 
افزایش یابد. در سال ۲۰۲۱ ارزش تولید ناخالص داخلی ایران بر اساس 

این شاخص ۱۴۴۹ میلیارد دلار محاسبه شده بود.

به همین ترتیب ســرانه تولید ناخالص داخلی ایران بر اساس شاخص 
قدرت خرید از ۱۷۰۸۲ دلار در ســال ۲۰۲۱ بــه ۱۸۶۶۳ دلار افزایش 

خواهد یافت.
بر اساس این گزارش درآمدهای دولت ایران در سال ۲۰۲۲ با رشد ۵۳ 
درصدی نسبت به سال قبل مواجه شــده و به ۸۲۹ هزار میلیارد تومان 
خواهد رسید. درآمد دولت ایران در سال قبل ۵۳۹ هزار میلیارد تومان 
برآورد شــده بود.هزینه های دولت ایران نیز در سال ۲۰۲۲ با رشد ۵۱ 
درصد مواجه می شــود و از ۸۲۶ هزار میلیارد تومان در سال ۲۰۲۱ به 

۱۲۴۸ هزار میلیارد تومان در سال جاری می رسد.
صندوق بین المللی پول در بخش دیگری از گــزارش خود انتظار دارد 
تراز حســاب های جاری ایران در ســال ۲۰۲۲ با افزایش ۲۱ میلیارد 
دلاری نسبت به سال قبل مواجه شــود و به ۳۲ میلیارد دلار برسد، این 
نهاد تراز حساب های جاری ایران در سال قبل را ۱۱ میلیارد دلار اعلام 

کرده است.
این گزارش کل خالص بدهی دولت ایران در سال جاری را ۲۸۵۲ هزار 
میلیارد تومان برآورد کرده که این رقم نســبت به سال قبل ۱۸ درصد 
افزایش می یابد، خالــص بدهی دولت ایران در ســال قبل ۲۴۱۰ هزار 

میلیارد تومان گزارش شده بود.

کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد
وش  صندوق املاک گزینه ای مناسب برای فر

مستغلات بانک ها
 یک کارشــناس بازار ســرمایه معتقد اســت که با راه اندازی صندوق 
املاک، دیگر امکان بهانه گیری بانک ها در خصــوص نبود تقاضا برای 
خرید امــلاک آن ها کاهــش می یابد و شــاهد فروش شــفاف و رونق 
معاملات این دست از املاک و مستغلات در بستر بورس ها نیز خواهیم 

بود.
به گزارش پایگاه خبری بازار سرمایه ایرنا )سنا(، پذیره نویسی نخستین 
صندوق املاک و مســتغلات در فرابورس ایران به تازگی آغاز شده که 
»رسول رحیم نیا«، کارشــناس بازار ســرمایه اعلام کرده است با آغاز 
به کار صندوق املاک، مردم و ســرمایه گذاران با هر مقدار ســرمایه ای 
می توانند در بازار املاک ســرمایه گذاری کنند، در شرایطی که تا پیش 
از این ســرمایه گذاری در این بازار نیازمند پول زیــاد، حداقل به اندازه 

وجه یک واحد مسکن بود.
وی به آغاز پذیره نویســی نخســتین صنــدوق املاک اشــاره کرد و 
اظهار داشــت: به دلیل ماهیتی که این صندوق ها دارنــد، برای ایجاد 
اطمینان بخشی به ســرمایه گذاران ۵۰ درصد از واحدهای موسسان و 
فروشندگان املاک برای یک سال اول نزد شرکت سپرده گذاری وثیقه 
می شــود تا یک ضمانتی برای ایفای تعهدات آن ها به وجــود آید تا به 
این ترتیب سرمایه گذاران با خیالی آسوده سرمایه گذاری خود را انجام 

دهند.
رحیم نیا گفت: صندوق املاک و مســتغلات برخــلاف صندوق زمین 
و ســاختمان که در جهت تقویت عرضه و به منظور احداث پروژه های 
خاصی در نظر گرفته شــده بود، برای تقویت تقاضــا و خرید و فروش 
املاک و اجاره، اجرایی شده تا شــاهد رونق بخشی و ورود سرمایه های 

خرد به بازار املاک از مسیر بازار سرمایه باشیم.
این کارشناس بازار ســرمایه بازار سرمایه اظهار داشــت: بازار سرمایه 
بستری امن و مناسب برای عرضه املاک و مســتغلات مازاد نهادهای 
عمومی غیردولتی و بانک ها است که با راه اندازی صندوق املاک، دیگر 
امکان بهانه گیری بانک ها در خصوص نبود تقاضــا برای خرید املاک 
آن ها کاهش می یابد و شاهد فروش شفاف و رونق معاملات این دست از 

املاک و مستغلات در بستر بورس ها نیز خواهیم بود.

بازار

واســطه های ملکی از تشــدید رکود معاملات مسکن 
درپی کاهش انتظارات تورمی و افت توان طرف تقاضا 

در مهرماه خبر می دهند.
   بررسی های میدانی از ادامه ی کســادی بازار مسکن 
شــهر تهران حکایت دارد. رکود معاملات که از سه ماه 
قبل آغاز شده  تشدید شده اســت. واسطه های ملکی 
می گویند که محدودیت هــای اینترنت هم به کاهش 

معاملات ملک منجر شده است.  
ســرعت رشــد قیمت ها نیز با رکود معاملات به طور 
چشمگیری کاهش یافته و به صفر متمایل شده است. 
کما این که رشــد ماهیانه قیمت مســکن شهر تهران 
در شــهریورماه ۱.۱ درصد بود کــه پایین ترین رقم از 

اردیبهشت تا کنون محسوب می شود.
با وجود تورم ۴۲ درصدی شــهریورماه، رشــد قیمت 
نهاده های ســاختمانی و کاهش ۴۶ درصدی ساخت و 
ساز در تهران، پیش بینی اغلب کارشناسان این بود که 
بازار ملک در نیمه دوم سال جاری با ثبات همراه باشد. 

درحال حاضر هردو طــرف عرضه و تقاضا در 
بازار مســکن کم تحرکند و نوعی آرامش در 

این بازار حکمفرماست.
نگاهی به آمار بازار مســکن شــهر تهران در 
شش ماهه ابتدای سال ۱۴۰۱ روند کاهشی 
معاملات از خرداد به بعد را نشــان می دهد؛ 
فروردیــن ۳۴۲۷ معامله، اردیبهشــت  ۱۰ 

هــزار و ۴۹۰ معامله، خرداد ۱۳ هــزار و ۸۷۴ معامله، 
تیرماه ۱۰ هزار و ۲۹۴ معامله، مردادماه ۷۸۲۵ معامله 

و شهریورماه ۶۰۳۳ معامله.
مهدی روانشادنیا ـ کارشــناس بازار مسکن در تحلیل 
شرایط موجود به ایســنا گفت: برای ثبات نسبی بازار 
مسکن می توان دو دلیل عمده عنوان کرد؛ اولا مسکن 
در اســتطاعت همه اقشــار نیســت. در نتیجه برخی 
گروه ها از این بازار خارج می شوند. در چنین شرایطی 
قیمت اسمی مسکن افزایش می یابد ولی همپای تورم 
رشــد نمی کند که به معنای کاهــش تدریجی قیمت 

واقعی مسکن است.
این کارشناس بازار مســکن تاکید کرد: نوع 
رفتاری که بازار مســکن دارد بدین صورت 
اســت که بعد از یــک دوره جهــش دچار 
چســبندگی قیمت می شــود. طی سالهای 
۱۳۹۷ تا ۱۴۰۰ قیمت مســکن بــه اندازه 
کافــی افزایش یافتــه که این مانع از رشــد 

بیشترش می شود اما کاهش اسمی هم پیدا نمی کند.
روانشادنیا خاطرنشــان کرد: از آذرماه سال ۱۳۹۶ که 
شــروع فرآیند رشد بازار مســکن بود تا امروز متوسط 
قیمت خانه در شــهر تهران تقریبا ۱۰ برابر شده و بازار 
ارز، مقداری کمتر از این عدد رشــد داشــته است. در 
واقع به اندازه ای که پول  کاهش ارزش داشــته قیمت 
آپارتمان نیز افزایش یافته و نرخ دلاری مسکن به اندازه 

قیمت دلاری آذر ۱۳۹۶ است.
این کارشــناس بازار مســکن با اشــاره کاهش شدید 
ساخت و ســاز در شــهر تهران گفت: بخش مسکن در 

ایران یکی از خصوصی ترین بخش های اقتصاد اســت. 
در حالی که در کشــورهای پیشرفته این حوزه، یکی از 
دولتی ترین بخشها محسوب می شــود. تعیین کننده 
بودن بخش خصوصی در بازار مســکن ایران منجر به 
این می شــود که با هر دوره رکود شاهد کاهش ساخت 
و ساز باشیم و تبعات آن در ســالهای بعد خود را نشان 

می دهد.
وی تاکید کرد: تبعات کاهش ســاخت و ســاز طبیعتا 
در آینــده خود را نشــان می دهد. ممکن اســت تا دو 
ســال آینده مجددا تحولــی در فضای تقاضــای بازار 
مسکن ایجاد شــود و تعداد واحدهایی که امروز پروانه 

می گیرند جوابگوی نیاز بازار نباشند.
بنابراین گزارش، متوسط قیمت هر متر خانه در تهران 
به ۴۳.۲ میلیون تومان رســید که افزایش ۱.۱ درصد 
نسبت به ماه قبل و ۳۶.۳ درصد در مقایسه با ماه مشابه 
ســال قبل را نشــان داد. این کمترین میزان افزایش 

ماهیانه قیمت از فروردین سال جاری تا کنون بود. 

معاونت نظــارت بر بازار شــرکت فرابورس با انتشــار 
اطلاعیه ای از شــمول ۹ نماد برای تغییر دامنه نوسان 
قیمت در صــورت تمایل به رعایت بندهــای ۲ ، ۳ و ۴ 
ضوابط مربــوط به مــاده ۲۱ دســتورالعمل فعالیت 

بازارگردانی خبر داد.
پیرو اطلاعیه ۲۲ فروردین شــرکت فرابــورس ایران 
با موضوع ضوابط مربــوط به ماده ۲۱ دســتورالعمل 
فعالیت بازارگردانی در بــورس تهران و فرابورس، پس 

از بررســی های صورت گرفته طی ۶ ماهــه منتهی به 
۲۰ مهر ماه ســال جاری، ۹ نماد به شــرح جدول ذیل 
مشــمول بندهای ۲، ســه و چهار ماده یــک ضوابط 
یادشده هســتند.بنابراین، بازارگردانان این نمادها در 

صورت تمایل می توانند با رعایت سایر بندهای ضوابط 
مربوط به ماده ۲۱ دســتورالعمل فعالیت بازارگردانی 
در بورس تهران و فرابورس، درخواســت تغییر دامنه 

نوسان قیمت را به فرابورس ارائه دهند.

مسکن

فرابورس

خریدار  رییس کل ســازمان امور مالیاتی 
کشــور اعلام کرد: امسال ســهم مالیات در 

بودجه دولت به ۴۹ درصد رسید.
 به نقل از ســازمان امور مالیاتی کشور، داود 
منظــور با بیــان اینکه این میــزان مالیات 
وصولــی در تاریخ نظــام مالیاتی کشــور 
بی سابقه بوده است، اظهار داشت: با رویکرد 
تحول آفرینــی نظــام مالیاتــی و اجرای 
برنامه هایی از قبیل هوشمندسازی، مبارزه 
با فرار مالیاتی و پیگیــری معوقات مالیاتی، 
اجرای تبصره ماده ۱۰۰ و همچنین اهتمام 
بی دریغ کارکنان نظــام مالیاتی و با رعایت 
تکریم مــودی مداری و حرکت در مســیر 

عدالت مالیاتی، این امر محقق شده است.

رشد ۷۳ درصدی درآمد مالیاتی
 با تحقق عدالت مالیاتی

وی با اشاره به اینکه دولت در ۵ ماه اول سال 
جاری در مجموع حدود ۴۱۲ هزار میلیارد 
تومان درآمد داشته که از این میزان حدود 
۲۰۰ هزار میلیارد تومــان از محل مالیات 
به دســت آمده و رشــد ۷۳ درصدی نسبت 
به مدت مشابه ســال قبل را نشان می دهد، 
تصریح کرد: در واقــع طبق این ارقام، ۴۸.۵ 
درصد از کل درآمدهای دولت در ۵ ماه اول 
امسال مالیات بوده که رکوردی بی نظیر در 
تاریخ بودجه ریزی کشور و عملکرد سازمان 
امور مالیاتی است.از ۴.۴ میلیون مودی که 
اظهارنامه داده اند، ۲ میلیــون و ۸۰۰ هزار 
اظهارنامه مالیات صفر و یک میلیون و ۱۰۰ 
صد هزار اظهارنامه مالیات زیر پنج میلیون 

تومان داشتند.
رئیس سازمان مالیاتی گفت: نکته ارزشمند 
در ایــن رابطه، بر اســاس رویکــرد عدالت 
مالیاتی تمرکز دریافت مالیــات بر اصناف 
با درآمدهای بــالا و کاهش فشــار و بعضاً 
بخشــش مالیات اصنــاف کم درآمد بوده 

اســت؛ به طوری که از حدود چهار میلیون و 
چهارصد هزار مودی که اظهارنامه داده اند، 
تقریباً ۲ میلیــون و ۸۰۰ هــزار اظهارنامه 
مالیات صفر و یک میلیــون و یک صد هزار 
اظهارنامه مالیات زیــر پنج میلیون تومان و 
در مقابل ۵ درصد مودیــان که جزو اصناف 
پرُدرآمد نظیر پزشــکان، دندانپزشــکان، 
طلافروشــان، نمایشــگاه داران اتومبیــل 
و … هســتند، حدود ۵۰ درصــد مالیات 
مشاغل را پرداخت می کنند. این حرکت به 
معنی عدالت مالیاتی و عــدم اخذ مالیات از 
کم درآمدها و دریافت مالیــات منصفانه از 

پردرآمدها است.

حرکت به سمت هوشمندسازی 
مالیاتی

معاون وزیر اقتصادی رویکــرد دیگر نظام 

مالیاتی را حرکت به سمت هوشمندسازی 
مالیاتی و چرخــش از ممیز محوری به داده 
محوری و رســیدگی مبتنی بــر اطلاعات 
واقعی و شفاف دانســت و بیان کرد: امسال 
در بحث مالیــات اصنــاف ۳ میلیون واحد 
صنفی که مالیات خود را به شــکل مالیات 
مقطوع یا توافقــی قطعی کردند، یک بار هم 
به ادارات مالیاتی مراجعــه نکردند؛ بلکه از 
طریق ســامانه و تنها در ۵ دقیقه مالیاتشان 
را تعیین و تقســیط نموده که پرونده غالب 
این مودیان، بدون رســیدگی و بر اســاس 
مالیات مقطوع مــورد پذیرش آن ها قطعی 

خواهد شد.
وی افزود: در بحــث مالیــات نقل وانتقال 
خودرو نیز امســال با همکاری پلیس راهور 
این امکان فراهم شــد که کســی که برای 
تعویض پلاک مراجعه می کنــد، در همان 

درگاه پرداخت پلیس راهــور، مالیات خود 
را در لحظــه و بــدون مراجعه به دســتگاه 
مالیاتــی پرداخت کنــد. ایــن اقدامات و 
اقدامــات دیگری که دولت در دســت اجرا 
دارد، وابستگی کشور به درآمدهای نفت را 
به مرور کاهش و مصرف درآمدهای نفتی را 

به زیرساخت ها هدایت خواهد کرد.

شناسایی مودیان جدید و مبارزه
 با فرار مالیاتی

منظور، یکــی دیگــر از عوامــل موفقیت 
سازمان امور مالیاتی در افزایش درآمدهای 
مالیاتی را تمرکز بر شناسایی مودیان جدید 
و مبارزه با فرار مالیاتــی مطرح کرد و گفت: 
با مجموعه اقدامــات صورت گرفته، بخش 
قابل توجهی از فراریان مالیاتی شناســایی 
شــدند. به طور مثال، ۲ هزار و ۵۰۰ بدهکار 

مالیاتــی ممنوع الخروج شــدند که این امر 
منجر به واریز یــک هــزار و ۲۰۰ میلیارد 

تومان مالیات شد.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی ساماندهی 
کارتخوان ها را یکــی دیگــر از عوامل این 
موفقیت بیان کــرد و افزود: ســازمان امور 
مالیاتی با مشــارکت بانک مرکزی از نیمه 
دوم ســال ۱۴۰۰ تا پایان مردادماه امسال 
کارت خوان ها را ساماندهی کرد و ادامه داد: 
با این اقدام حدود ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار نفر 
سال گذشــته و بیش از ۸۰۰ هزار نفر هم از 
ابتدای سال جاری تا پایان مردادماه به تعداد 
مودیان مالیاتی کشور افزوده شد که نتیجه 
این شناســایی ها منجر بــه افزایش وصول 

مالیات بر طبق قانون شده است.

رشد 50 درصدی تعداد اظهارنامه های 
ارائه شده

وی گفت: همچنین تا پایان تیرماه امسال، 
تعداد اظهارنامه های ارائه شــده صاحبان 
مشــاغل از حدود ســه میلیون اظهارنامه 
در ســال ۱۴۰۰، بــه حــدود ۴.۵ میلیون 
اظهارنامه رســید که رشــد بیــش از ۵۰ 
درصــدی را در تعــداد اظهارنامه های ارائه 
شده نشــان می دهد و از طرف دیگر، میزان 
مالیات ابــرازی مودیــان مالیاتی صاحبان 
مشاغل در تیرماه امسال ۲۰۰ درصد نسبت 

به سال قبل افزایش داشته است.
منظور خاطرنشان کرد: این رشد قابل توجه 
درآمدهای مالیاتی در شــرایطی است که 
شناسایی مودیان جدید با جدیت در دستور 
کار قرار دارد و تفکیک حساب های شخصی 
از حساب های تجاری هنوز عملیاتی نشده 
است. از طرف دیگر سامانه مودیان که بستر 
اصلی اجرای قانون پایانه های فروشــگاهی 
است از مهرماه با فراخوان به صورت رسمی 

آغاز به کار می کند.

کسی خانه نمی خرد!

۹ نماد جدید مشمول تغییر دامنه نوسان شدند

سرانجام واریز سود شرکت های غیر بورسی سهام عدالت چه شد؟
خریدار  طبــق مصوبات شــورای عالی 
بورس، بعــد از اعمــال افزایش ســرمایه 
شــرکت های غیر بورســی، ســود سهام 
عدالت این شــرکت ها باید توسط سازمان 
خصوصی سازی به شــرکت سپرده گذاری 
مرکزی ارسال شود.دارندگان سهام عدالت 
همچنان منتظر دریافت ســود بخش غیر 

بورسی سهام خود هستند.
پیش از این اعلام شــده بــود طبق مصوبه 
شــورای عالی بورس، سود شرکت های غیر 
بورسی بعد از اعمال افزایش سرمایه برخی 
از شــرکت ها که از محل آورده نقدی بوده 
توسط سازمان خصوصی ســازی دریافت و 
با همکاری شرکت ســپرده گذاری مرکزی 

تا پایان شهریور امسال پرداخت می شود.
واریز ســودی که قرار بود تا پایان شــهریور 
پرداخت شــود، اما به اواخر مهــر نزدیک 

می شویم و خبری از آن نیست.

اما این سود ها کجا نگهداری می شود؟
پیش از این آقای قربان زاده رئیس سازمان 
خصوصی ســازی در مــورد این کــه پول 
ســود های شــرکت های غیربورسی سهام 
عدالت کجاســت؟ گفته بود: ایــن پول ها 
در حساب ســازمان خصوصی ســازی نزد 
خزانه داری کل کشــور وجــود دارد. رقم 

دقیق پرداخت ســود هنوز مشخص نیست. 
باید میزان افزایش ســرمایه شرکت ها از آن 
کسر شود و بقیه سود ها به حساب ذینفعان 

سهام عدالت واریز شود.
باشگاه خبرنگاران جوان نیز پیش از رسیدن 
تاریخ وعده داده شــده موضــوع واریز این 
ســود را پیگیری کرده بود که بر این اساس 
یک مقــام آگاه گفته بود طبــق مصوبات 
قبلی شــورای عالــی بورس بعــد از اعمال 
افزایش سرمایه شــرکت های غیر بورسی، 
سود این شــرکت ها باید توســط سازمان 
خصوصی سازی به شــرکت سپرده گذاری 
مرکزی ارسال شود و سپرده گذاری سود را 
پرداخت کند در هر شــرایطی باید سازمان 
خصوصی واریز ســود به ســپرده گذاری را 
انجام دهــد.او گفت:، اما اگر ســودی پایان 
شهریور پرداخت نشود مسئول آن سازمان 

خصوصی سازی خواهد بود.
با گذشت بیش از بیســت روز از تاریخ وعده 
داده شده به سراغ ســپرده گذاری مرکزی 
رفتیم تا جویای واریز سود شرکت های غیر 

بورسی شویم.
بر اســاس پیگیری هــا از ســپرده گذاری 
مرکزی اعــلام شــد:هنوز هیــچ اتفاق و 
تصمیمی در خصوص سود شرکت های غیر 
بورسی گرفته نشــده و این شرکت هم برای 

واریز منتظر تصمیمات است.
باشــگاه خبرنــگاران جــوان نیــز برای 
تکمیــل پیگیری هــای خــود بــا رئیس 
ســازمان خصوصی ســازی آقــای قربان 
زاده تماس های مکرر گرفت، اما پاســخی 

دریافت نکرد.

احتمال واریز سود شرکت های 
بورسی و غیر بورسی سهام عدالت 

وجود دارد
در راستای واریز ســود سهام عدالت، رئیس 
کمیســیون اقتصادی مجلس آقــای پور 
ابراهیمــی گفت: اواســط آبان می شــود 
منابع ناشــی از ســود سهام شــرکت های 
غیر بورسی ســهام عدالت را مشخص کرد.

پیشــنهادی در وزارت اقتصاد در دســتور 
کار قرار گرفته مبنی بر ایــن که با پیگیری 
واریز سود بورسی ســهام عدالت این سود 
غیر بورســی نیز  با آن همزمان در یک بازه 
زمانی مشخص واریز شــود و حداکثر تا یک 

ماه دیگر بتواند عملیاتی شود.
در خصوص شــرکت های غیر بورسی سهام 
عدالت کارشــناس بازار ســرمایه مواردی 
را بیان کــرده بود.مهدی قلی پــور گفت: 
پتروشیمی های ارومیه، تبریز، خوزستان، 
بندر امام، بیســتون و بوعلی سینا بیشترین 

سهم را در پرتفوی غیر بورسی سهام عدالت 
دارنــد که از ۶ تــا ۳۰ درصــد مالکیت این 

شرکت ها را در بر می گیرد.
او می گویــد: ســهام عدالت در شــهرک 
صنعتی رشــت مالکیت ۵۸ درصدی دارد و 
تنها ســهم با مالکیت بالای پنجاه درصد در 
پرتفوی است و بعد از آن شرکت ساختمان 
ســد و تاسیســات آبیاری بــا مالکیت ۴۹ 
درصدی قرار دارد. سهام عدالت نیم درصد 
مالکیــت مگاموتــور را نیز دارد. مشــانیر، 
دخانیات ایران، شــهرک صنعتــی کاوه و 

شهرک صنعتی البرز دیگر سهام موجود در 
پرتفوی سهام عدالت هستند.

با پایان شــهریور و عدم واریز سود شرکت 
های غیربورسی سهام عدالت بار دیگر وعده 
های داده شده از ســوی مسئولان مربوطه 
محقق نشــد! وعده هایی که گویا تنها برای 
رفع مسئولیت اســت چرا که  افراد  در برابر 
وعده هایی که می دهند  پاسخگو نیستند و 
تنها این سهامداران هستند که چشم انتظار 
واریز این سود بعد از گذشت بیش از پانزده 

سال مانده اند.



 آدرس غلط گمرک به بازار موبایل

ماجرای کاهش ۵۰ درصدی واردات رسمی تلفن همراه 

مدیر کل دفتر صنایع خودرو مطرح کرد

و اعلام آمادگی بیش از ۱۰ شرکت برای واردات خودر

صنعت
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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 بازار 7۰۰ میلیارد دلاری پیش روی ایران
وع تجارت آزاد با اوراسیا از ۱۴۰۲ شر

رئیس ســازمان توســعه تجارت با بیان اینکــه تجارت آزاد با اوراســیا 
یعنی یک بازار ۷۰۰ میلیارد دلاری پیش روی تولید ما ایجاد می شــود، 
گفت: احتمالا از ســال آینده تجارت آزاد با این اتحادیه اجرا می شــود. 
خرداد ماه ســال ۹۸ برقراری تجارت آزاد بین ایــران و اتحادیه اقتصادی 
اوراســیا با مصوبه مجلس وارد فاز اجرایی شــد؛ آبان ماه همان سال نیز 
موافقتنامه تجارت ترجیحی بین ایران و این اتحادیه به امضا رســید و در 
ادامه مذاکرات برای تبدیــل این موافقتنامه بــه موافقتنامه تجارت آزاد 
که مسیری برای به صفر رســاندن تعرفه تجارت حدود ۸۰ درصد کالاها 
است، آغاز شد.پس از ۲ سال و نیم مذاکره در ســال ۹۷ یک موافقت نامه 
تجارت ترجیحی با اتحادیه اوراسیا امضا کردیم که طبق این موافقت نامه، 
ایران از طرف اوراســیا در ۵۰۰ قلم کالا امتیاز کاهش تعرفه دریافت کرد 
و به این کشــورها در ۳۹۰ قلم کالا با کاهش بخشی از تعرفه ها امتیاز داد.

بین ســال های ۲۰۱۵ تا ۲۰۲۱، گردش تجاری بیــن اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا و ایران از ۲.۳ میلیارد دلار به ۵ میلیارد دلار افزایش یافت.

آخرین وضعیت ارتباط با اوراسیا
در این رابطه علیرضا پیمان پاک با بیان اینکــه حضور فعالان ایران در 
اتحادیه ها و پیوندهای منطقه ای مورد تاکید است، اظهار کرد: با توجه 
به تاکید دولت بر لزوم ایفای نقــش فعالانه تر در اتحادیه ها و پیوندهای 
اقتصادی، طی یک ســال گذشــته ۹ نشســت در مورد اوراسیا برگزار 
کردیم.رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران افزود: بر اساس آنچه که 
اعلام شده پس از بررســی و تأیید دولت ها در مورد جزئیات مذاکرات 
انجام شــده، تا پایان آذرماه تصویب نهایی تجارت آزاد با اوراسیا تعیین 
تکلیف می شــود و در صورت تداوم این رویه، از ســال آینده )۱۴۰۲( 
تجارت آزاد با اوراســیا کلید می خورد.معاون وزیــر صمت ادامه داد: بر 
اساس مذاکراتی که تاکنون انجام دادیم، مقرر شده ۹۳ درصد کدهای 
تعرفه ای ایران و اوراســیا برای گروه های کالایی ماننــد خودرو، لوازم 
خانگی، پوشــاک، دارو، صنایع غذایی و محصولات کشاورزی در زمره 

گروه های سبز قرار گرفته و صفر شود.
وی با اشــاره به قرارگیری ۷۰۰ قلم کالا در تجــارت ترجیحی موقت با 
اتحادیه اوراسیا طی سه سال گذشــته، گفت: تجارت ترجیحی موجب 
افزایش ۵۵ درصدی صادرات مــا به این اتحادیه شــد؛ بنابراین وقتی 
تجارت آزاد با اوراسیا اجرایی شــود یعنی یک بازار ۷۰۰ میلیارد دلاری 
پیش روی صنعت و تولید ما ایجاد می شــود که می تــوان از طریق آن 

تجارت را به نحو مطلوب گسترش داد.
گفتنی است، اتحادیه اورآســیا یک بلوک اقتصادی متشکل از ۵ کشور 
ارمنســتان، روســیه، قزاقســتان، قرقیزســتان و بلاروس است که با 
برخورداری از حدود ۱۸۳ میلیون نفر جمعیت فعال، دارای یک هزار و 
۹۰۰ میلیارد دلار تولید ناخالص داخلــی، رتبه اول در تولید نفت، رتبه 
دوم در تولید گاز و رتبه چهارم در تولید برق می باشد که یکی از پر رونق 

ترین بازارهای سرمایه گذاری در جهان به شمار می آید.

وزارت ارتباطات:
محدودیت های اینترنت در سطح بین المللی 

برداشته شده است
 وزارت ارتباطات اعلام کــرد: محدودیت هایی که بنــا به ملاحظات و 
دستور مراجع ذی صلاح، در روزهای گذشته و در بعضی ساعات روز در 

سطح بین المللی ایجاد می شد، هم اکنون برداشته شده است.

وزارت ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات در واکنش به گــزارش روزنامه 
خراســان با عنــوان »ســرگردانی کســب و کارهــای اینترنتی« در 
توضیحاتی اعلام کرد:»همان طور که عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات شنبه گذشــته ۱۶ مهرماه در حاشیه مراسم افتتاح 
مرکز کنترل و عملیات ماهواره های ســنجش از دور به آن تاکید کرد، 
ایجــاد محدودیت برای دو پلتفــرم خارجی براســاس تصمیم وزارت 
ارتباطات نبوده و ادامه آن نیز منوط به تصمیم مراجع امنیتی و کمیته 

تعیین مصادیق محتوای مجرمانه است.
وی همچنین در روز چهارشــنبه ششم مهرماه در حاشیه جلسه هیئت 
دولت درباره محدودیت های اعمال شده برای این دو پلتفرم آمریکایی 
گفت: مرجع تصمیم گیــری در  این زمینه وزارت ارتباطات نیســت و 
برخی محدودیت ها بنا به شرایط کشور و به تشخیص مراجع ذی صلاح 
در کشور ایجاد شده است و برداشته شــدن این محدودیت ها برعهده 

مرجعی است که محدود شدن آن را ابلاغ کرده است.
حال با توجه به این که وزیــر ارتباطات در نوبت هــای مختلف درباره 
وضعیت محدودیت های دو پلتفرم اظهارنظر واحد و صریحی داشــته 
اســت، اطلاق عبارت »اظهارات متناقض و مبهم« به ایشــان گزارش 

مذکور، کمی عجیب و غیرمنصفانه به نظر می رسد.
علی ای حال؛ خوشبختانه هم اکنون همه خدمات داخلی بر بستر شبکه 
ملی اطلاعات در حال انجام اســت و هیچ خدمت و ســرویس داخلی 
مختل نشده اســت. ضمن اینکه محدودیت هایی که بنا به ملاحظات و 
دستور مراجع ذی صلاح، در روزهای گذشــته و در بعضی ساعات روز 
در سطح بین المللی ایجاد می شد، هم اکنون برداشته شده است و تنها 
محدودیت موجود برای دو پلتفرم مذکور است که تصمیم گیری درباره 
آنها به دلیل نقض قوانین حاکمیتی و نقشی که در ایجاد آشوب داشتند 

باید در مراجعی که ذی صلاح هستند، صورت گیرد.

وش لوازم خانگی از اول آبان  خدمات پس از فر
اجباری می شود

معاون نظارت و بازرســی اتاق اصناف گفت:خدمات پس از فروش لوازم 
خانگی اجباری می شود.  نیک منش گفت:استاندارد لوازم خانگی اعم 
از الکتریکی و گاز ســوز قریب بیش از ۲۰ ســال اجباری است و تحت 

کنترل سازمان ملی استاندارد قرار دارد.
به گفته او،تا پایــان مهر و یا اوایل آبان ماه به احتمال زیاد در شــورای 
ملی اســتاندارد این موضوع را اجرایی خواهیــم کرد.معاون نظارت و 
بازرســی اتاق اصناف این را هم گفت:در واقع در کمیسیون های اولیه 
این موضوع تصویب شــده و چند ماهی باید آگهــی روزنامه صورت 
بگیرد تا تولید کنندگان با شرایط استاندارد خودشان را تطبیق دهند. 
پیش بینی ما این است که از ابتدای سال ۱۴۰۲ این استاندارد اجباری 
عملی شــود و کل لوازم خانگی الکتریکی و گاز سوز را شامل می شود.
معاون بازرســی و نظارت اتاق اصناف  این را هم گفت: البته استاندارد 
خدمات پس از فروش لوازم خانگی توســط برخــی تولید کنندگان 
بسیار محدود اجرایی می شد و حتی پروانه تشــویقی این خدمات را 

نیز دریافت کرده اند.

تولید

وزیر صنعــت، معــدن و تجارت بــا بیان اینکــه رتبه 
پیچیدگی ایران در جهان ۶۵ اســت که تلاش می شود 
این رتبه در چهار ســال آینــده به کمتر از ۴۰ برســد، 
گفت: اســتاندارد محصولات پیچیده بایــد ارتقاء یابد، 
چراکه برای تعامل با کشــورهای طرف تجاری و تایید 
اســتانداردهای یکدیگر، ارتقاء اســتاندارد محصولات 
صادراتی پیچیده، بســیار حائز اهمیت است.سیدرضا 
فاطمی امین در همایش روز جهانی اســتاندارد، اظهار 
کرد: استاندارد دارای سه کارکرد، شامل مشخص کردن 

حداقل کیفیت، زبان مشترک و مدیریت دانش است.
وی افــزود: زبان مشــترک یعنــی مثــلا وقتی یک 
قطعه ســاز می خواهد قطعه ای را به یک ســازنده ارائه 
دهد، استاندارد مشــخصات آن کالا را ترسیم می کند 
و بنابرایــن دو نفر یعنی تولیدکننــده و مصرف کننده 
قطعه، یک زبان مشــترک دارند و این اســتاندارد به 

مبادله طرفیــن کمک می کنــد. مدیریت 
دانش هم یعنی مثلا یک مســواک یا خمیر 
دندان تولید می شود و در حین بهره برداری 
مشخص می شــود که کالای تولیدی دارای 
مضراتی اســت  این موضوع اثبات  و تبدیل به 
یک تجربه می شود و از این تجربه می توان به 

عنوان ارتقاء استاندارد استفاده کرد.
وزیر صنعت، معدن و تجــارت با بیان اینکه این ســه 
کارکرد در پنج ســطح موضوعیت دارد، گفت: ســطح 
اول محصول، کالا یا خدمات، سطح دوم فرآیند است، 
سطح سوم، سطح چهارم ســطح جامعه مثل سازوکار 
در بعد و سطح آخر که بالاتر از همه سطوح است سطح 

استاندارد در زندگی است.
وی افزود: در مورد ســازمان مردم فکــر می کنند که 
کمتر به استاندارد نیاز است در حالی که در این بخش، 

مثل اســتاندارد مدیریت مالی یا استاندارد 
مدیریت اســناد به اســتاندارد بیشتری نیاز 
است. اســتاندارد و نوآوری در سطح سازمان 
به مراتــب تأثیرگذارتر از ســطح محصول 
اســت.فاطمی امین اظهار کرد: بــا انتقاد از 
بومی نبــودن اســتانداردهای بومی، گفت: 
کشور باید مرجعیت استاندارد داشته باشد. 
نمی توان گفت کشوری دانش بنیان است و اقتصادش 
بــه ســمت دانش بنیان شــدن حرکت می کنــد، اما 
اســتانداردهای دارای مرجعیت نداشته باشد، ضمن 

اینکه استانداردها بومی هم نباشد.
وی افــزود: بنابراین باید اســتاندارد بــرای خودمان 
تعریف کنیم و اگر بخواهیم به این سمت حرکت کنیم 
باید به ســمت پنج مؤلفه از جمله تصویــب، تبیین ، 

صحه گذاری، گواهی دهی و غیره حرکت کنیم.

فاطمی امین در ادامه اظهار کرد:  سال گذشته صادرات 
غیرنفتی به ۴۸ میلیارد دلار رســیده و  در حال حرکت 
از سمت صادرات محصولات پایه به سمت محصولات 
پیچیده هســتیم.وزیر صمت با بیان اینکه اکنون رتبه 
پیچیدگی ایران در جهان ۶۵ اســت که تلاش می شود 
این رتبه در چهار سال آینده به کمتر از ۴۰ برسد، روند 
صادرات را رو به رشــد توصیف و گفت کــه فقط ۳.۵ 
میلیارد دلار تا حذف نفت از تراز تجاری کشــور فاصله 
داریم.به گفتــه وی اســتانداردها در مورد محصولات 
پیچیده مانند تجهیزات پزشکی از حساسیت و اهمیت 
بیشتری برخوردار است  بنابراین استاندارد باید در این 
زمینه ارتقاء یابــد. در اصل برای تعامل با کشــورهای 
طرف تجــاری و تایید اســتانداردهای یکدیگر، ارتقاء 
اســتاندارد محصولات صادراتی پیچیده، بسیار حائز 

اهمیت است.

 معاون ارزیابی کیفیت خدمات و کالای ســازمان ملی 
اســتاندارد ایران از شــکل گیری مفهوم دیپلماســی 
اســتاندارد و کیفیت در راســتای توســعه و تسهیل 

صادرات خبر داد.
سعید ساده در همایش هفته استاندارد در محل سالن 
اجلاس سران کشورهای اسلامی افزود: این ایده برای 
نخستین بار از سوی جمهوری اسلامی ایران در نشست 
اخیر کشورهای عضو سازمان جهانی استاندارد )ایزو( 

مطرح شــد که یکی از سیاســت های جدید 
این سازمان در دوره تحولی است.

وی گفت: این مفهوم بــه معنای به کارگیری 
هنر و فنون دیپلماســی درخصوص الزامات 
اســتاندارد کالاها و خدمات است که رایزنی 
هوشمند با کشــورهای طرف تجاری ایران 
برای محصولات و شــیوه های ارزیابی کالاها 

را می طلبد و تسهیل کننده صادرات خواهد بود.ساده، 

در ادامه بر لزوم توجه به استانداردهای بومی 
تاکید کرد و آن را اساس یک نظام استاندارد 
کارآمد برشمرد و ادامه داد: این مهم و پرهیز 
از اســتانداردهای ترجمه ای، از نخســتین 
سیاست های این سازمان در دولت سیزدهم 
است.وی، یکی دیگر از سیاست های سازمان 
ملی استاندارد ایران را ورود به حوزه خدمات 
برشمرد و اظهارداشت: در زمانه حاضر خدمات بخش 

اعظم تولید ناخالص ملی کشورها را به خود اختصاص 
می دهد اما در سال های گذشته مغفول مانده است.

این مقام مسوول خاطرنشان کرد: در ۱۰ ماه اخیر این 
سازمان برای نخستین بار در ۱۰۰ سال سابقه خود به 
حوزه استانداردســازی و ارزیابی انطباق خدمات ورود 
کرده اســت.وی همچنین از استانداردسازی کالاها و 
خدمات دانش بنیان و نوظهور و تدوین بســته ویژه ای 

برای این مهم خبر داد.

وزیر

استاندارد

خریدار  مدیــر کل دفتــر صنایع خودرو 
خاطر نشــان کرد: قیمت خودرو از ابتدای 
ســال تاکنون کمترین نوســان قیمتی را 
تجربه کرده است و شــاهد افزایش یکباره 
قیمت خودرو نبودیم این در حالیســت که 
انتظارهای تورمی در ابتدای سال بیشتر از 
این نرخ بود؛ ما توانســتیم بازار خودرو را با 

افزایش عرضه کنترل کنیم.
عبدالله توکلی لاهیجانی، در پاســخ به این 
پرســش که وزیر صمــت از حــذف فرآیند 
قرعه کشــی تا پایان ســال جاری خبر داد 
این در حالیســت که فعالان این حوزه بر این 
باورند که حذف قرعه کشــی با هدف نزدیک 
شــدن قیمت خودرو از کارخانه تا بازار انجام 
می شود آیا وزارتخانه برنامه ای برای تنظیم 
بازار خودرو بعد از حذف فرآیند قرعه کشــی 
دارد؟ گفت: اســتراتژی اصلی وزارتخانه از 
ابتدای سال تا به امروز افزایش تولید خودرو 
است.این مقام مسئول ظرفیت تولید اسمی 
۲ خودروساز در هر ســال را حدود ۸۰۰ هزار 
دســتگاه عنوان کرد و افزود: خودروسازان 
داخلی اگر پایین تر از ظرفیت اسمی اقدام به 
تولید کنند هزینه های سربار آنها بالا  خواهد 
رفت؛ بنابرایــن افزایش تولید اســتراتژی 
اصلی وزارت صمت است تا اینگونه خودروها 

از فرآیند قرعه کشی خارج شوند.
وی با اشاره به شکاف تقاضا و عرضه خودرو 
در بازار، خاطر نشــان کرد: حدود ۳ ســال 
تیراژ خودروها افت کرد همچنین بخشــی 
از خودروهای تولید  شــده به دلیل نقضی به 
پارکینگ هایی این خودروسازان می رفتند 
و ما با عارضه انباشــت خودروهای ناقص در 
پارکینگ ها نیز مواجه بودیــم؛ اما با دنبال 

کردن سیاســت افزایش تولید، خودروهای 
کامل ۲۸۰ درصد نســبت به سال گذشته 
افزایش پیدا کــرد و خودروهای موجود در 
پارکینگ ها به صفر رســید به همین دلیل 
تمام خودروهای سایپا از فرآیند قرعه کشی 

خارج شدند.
مدیر کل دفتر صنایع خودرو وزارت صمت 
در پاسخ به این پرسش که آیا همین اتفاقی 
که برای خودروهای ســایپا افتاده اســت 
می تواند برای ایران خودرو نیز تکرار شود؟ 
گفت: برای ایران خودرو اتفاق های دیگری 
رخ می دهد؛ کاهش تولیــد عوارض جانبی 
دیگری از جمله عارضه سوداگری را با خود 

به همــراه آورد. عده ای که در قرعه کشــی 
سایپا شــرکت می کردند هفته بعد در قرعه 
کشــی ایران خودرو نیز شرکت می کردند و 
حتی اگر تولید افزایش پیــدا می کرد با این 
شیوه عرضه نمی توانستیم از فرآیند فروش 
خودرو به وسیله قرعه کشــی خارج شویم 
از این رو ســامانه جامع یکپارچه را با هدف 

شفافیت در عرضه به وجود آوردیم.
وی با اشــاره به اهداف ایجاد سامانه جامع 
فروش خــودرو، تاکید کرد: ســامانه جامع 
با این هدف تشکیل شــد که دو خودروساز 
کشــور به صورت مجزا قرعه کشــی انجام 
ندهند؛ وقتــی تمام خودروهایی ســایپا از 

فرآیند قرعه کشی خارج شــد دیگر نیازی 
به ادامه سامانه جامع فروش وجود نداشت؛ 
در حال حاضر خودروســازان به دنبال این 
هســتند که فروش لیزینگی را دنبال  کنند 
و به نظر می رســد ســامانه جامــع فروش 
طی ۳ دوره به کارکرد خود رســیده اســت 
بنابراین ادامه آن معنا ندارد.به گفته توکلی 
لاهیجانی؛ در ۶ ماه دوم ســال ۲ خودروساز 
۱۰۰ هزار خودرو ســواری را در ماه عرضه 
خواهند کرد.این مقام مســئول با اشــاره 
به دنبال کــردن سیاســت واردات خودرو 
از ســوی وزارت صمت، تصریح کرد: موانع 
پیشرو واردات خودرو برطرف و تلاش داریم 

که این مهم در ســال جاری عملیاتی شود؛ 
واردات خودرو بــرای وزارت صمت اهمیت 
دارد چراکه ما می خواهیم رقابت پذیری در 
این  صنعــت را حفظ و با زنده نگه داشــتن 
جریان واردات به تدریــج تعرفه ها را کاهش 

بدهیم.
مدیرکل دفتر صنایع خودرو نوســان های 
قیمت خودرو در ســال جاری را کاهشــی 
دانســت و افزود: قیمت خــودرو از ابتدای 
ســال تاکنون کمترین نوســان قیمتی را 
تجربه کرده است و شــاهد افزایش یکباره 
قیمت خودرو نبودیم این در حالیســت که 
انتظارهای تورمی در ابتدای سال بیشتر از 
این نرخ بود؛ ما توانســتیم بازار خودرو را با 
افزایش عرضه کنتــرل کنیم. وزارت صمت 
سیاســت قیمت گذاری دســتوری را برای 
کنترل بــازار خــودرو در پیــش نگرفت و 
مشاهده کردیم امسال قیمت کوئیک تا ۲۰ 

میلیون تومان کاهش پیدا کرد.
وی در پاسخ به این پرســش که بنا به اخبار 
منتشر شده ۲ شــرکت با آیین نامه  واردات 
خودرو موافقت کردند آیــا می توان به روند 
واردات خودروهای اقتصادی امیدوار بود؟ 
اذهان کرد: اولویت مــا واردات خودروهای 
اقتصادی اســت تا عواید واردات به طبقات 
خاصی از جامعه تعلق نداشــته باشــد، از 
ایــن رو واردات خودروهایی که در محدوده 
اقتصادی هستند به الزام تبدیل شده است؛ 
بیش از ۱۰ شــرکت بــرای واردات خودرو 
اعلام آمادگــی کردنــد. همچنین تلاش 
داریم اشکالی که مجلس به واردات خودرو 
وارد کرده رفع و با جدیــت جریان واردات 

خودروهای اقتصادی را دنبال می کنیم.

محمدحسین ســیف اللهی  در حالیکه 
آمار گمرک از کاهــش ۵۰ درصدی واردات 
گوشی تلفن همراه در شــش ماهه نخست 
امسال خبر داده است اما بررسی ها نشان از 

اشتباه محاسباتی گمرک دارد.
 آمار گمرک ایران از میزان واردات گوشــی 
تلفن همراه در شــش ماهه نخســت سال 
جاری، حاکی از آن اســت که واردات تلفن 
همراه نسبت به مشابه سال گذشته کاهش 

چشمگیری را تجربه کرده است.
بر اســاس گــزارش جدید گمــرک که با 
عنوان »ت جــارت خارجی کشــور از ۵۰ 
میلیارد دلار گذشت« در سایت رسمی این 
سازمان منتشر شــده است، اینچنین اعلام 
شــده که میزان واردات گوشی تلفن همراه 
در شش ماهه نخست ســال جاری، رقمی 
معادل ۸۶۷ میلیون دلار بوده است؛ این در 
حالی است که واردات این قلم کالا در مدت 
مشابه سال گذشــته، بدون در نظر گرفتن 
رویه واردات مســافری، به طور تقریبی ۱.۸ 
میلیارد دلار بوده و بــه همین دلیل این قلم 
از کالا در سال ۱۴۰۰ در صدر اقلام وارداتی 
به کشــور قرار گرفته بود؛ اما در حال حاضر 
بر اساس آمار گمرک، گوشی تلفن همراه در 

جایگاه پنجم اقلام عمده وارداتی به کشــور 
قرار گرفته است.

هر چند کاهــش خفیف واردات گوشــی 
تلفن همــراه به کشــور نســبت به ســال 
گذشته، از ســوی مقامات صنفی و انجمن 
واردکنندگان موبایل نیز تأیید می شــود اما 
این میزان کاهش )بیش از ۵۰ درصد( کمی 

عجیب به نظر می رسد!
نکته عجیب این است که داده های ارائه شده 
از سوی گمرک، در حالی خبر از کاهش یک 
میلیارد دلاری واردات گوشــی تلفن همراه 
نسبت به سال گذشته می دهد که بر اساس 
بررســی های میدانی و اظهــارات مقامات 
صنفی، در حال حاضر بــازار موبایل به هیچ 

عنوان با کمبود شدید عرضه مواجه نیست.
در این بین، برخی از کارشناســان معتقدند 
که انعــکاس کاهش یک میلیــارد دلاری 
واردات تلفن همراه نســبت به سال گذشته 
در گزارش گمرک، می تواند ریشــه در یک 
خطای محاســباتی و تغییر کد تعرفه های 
گمرکی داشته باشد. ماجرا از این قرار است 
که گمرک ایران از اردیبهشت ماه ۱۴۰۱، به 
دلیل تغییرات جهانــی، کد تعرفه جدیدی 
برای گوشی های هوشــمند در نظر گرفت؛ 

امــا از آنجا کــه بســیاری از واردکنندگان 
تلفن همراه پیش از ایــن تاریخ، با کد تعرفه 
قدیمی نســبت به ثبت ســفارش واردات 
گوشــی اقدام کرده بودند؛ کــد قدیمی نیز 

فعال باقی ماند.
بر همین اســاس احتمال مــی رود گمرک 
برای اعــلام میــزان دقیــق واردات تلفن 
همراه در ۶ ماهه ابتدایی ۱۴۰۱، به اشــتباه 
تنها به یکی از این کدهای تعرفه اکتفا کرده 
باشد. هر چند این اشتباه از سوی مسئولان 
گمرک عجیــب و نادر به نظر می رســد اما 
بررسی جزئیات آمار واردات شش ماهه که 
در سایت گمرک منتشر شده، احتمال بروز 

این اتفاق را تقویت کرده است.
همانطور که گفته شــد، پیش از آغاز سال 
جاری، کــد تعرفــه ۸۵۱۷۱۲۱۰ )موبایل 
هوشــمند( در گمرک برای واردات موبایل 
فعال بود و آمار رسمی درباره میزان واردات 
گوشــی به کشــور از طریق این کد تعرفه 
مورد محاســبه قرار می گرفــت؛ اما از نیمه 
اردیبهشــت امســال، کد تعرفه جدیدی 
)۸۵۱۷۱۳۹۰( بــرای موبایل هوشــمند 

اعلام شد.
حال با بررســی جزئیات آمــار واردات کالا 
به کشــور در شــش ماهه ۱۴۰۱ مشخص 
می شود که بیش از ۸۶۶ میلیون دلار برای 
میــزان واردات کالا بــا کد تعرفــه قدیمی 
)۸۵۱۷۱۲۱۰( ثبت شــده امــا در کمال 
تعجب اصلًا هیــچ مقداری بــرای واردات 
کالا بــا کــد تعرفــه )۸۵۱۷۱۳۹۰( ثبت 
نشده اســت؛ این در حالی است که بسیاری 
از واردکنندگان با کــد تعرفه جدید اقدام به 
واردات کرده و کالای خود را در همین مدت 
ترخیص کرده اند، عدم احتساب این دسته 
از واردات کالا خود به تنهایی گواه اشــتباه 
محاســباتی گمرک در اعلام آمــار واردات 

گوشی تلفن همراه است.

رقم واقعی واردات گوشی در 6 ماهه 
نخست امسال چند است؟

پیش بینی می شــود بخش قابــل توجهی 
از واردات گوشــی تلفن همراه بــا کد تعرفه 
جدید صورت گرفته که این میزان بایستی 
به رقم اعلامی گمــرک یعنی ۸۶۷ میلیون 
دلار، اضافه شــود. بنابراین صرفاً با در نظر 
گرفتن آمار واردات گوشــی با رویه تجاری 
و با چشم پوشــی از رویه مســافری، فاصله 
رقم واردات گوشــی در شــش ماهه ۱۴۰ 
نســبت به مدت مشــابه در ســال گذشته 
کاهش پیدا می کند و بعید نیســت گوشی 
تلفن همراه بار دیگر در رتبه نخســت اقلام 
وارداتی قــرار گیــرد. اعلام آمــار تجارت 
رسمی از سوی گمرک از قبیل میزان دقیق 
صادرات و واردات، همواره مبنای بسیاری از 
تصمیمات مسئولان و تصمیم سازان کشور 
بوده و بســیاری از کارشناســان اقتصادی 
آن را غیرقابل خدشــه می داننــد؛ بنابراین 
انتظار می رود مســئولان گمرک در مورد 
موضوع آمار واردات گوشی های تلفن همراه 
در شــش ماهه ابتدایــی که اخیــراً محل 
مناقشه قرار گرفته اســت، به طور ویژه ای 

شفافسازی کند.

وزیر صمت خبر داد؛  رتبه ۶۵ ایران در پیچیدگی محصولات تولیدی

شکل گیری دیپلماسی استاندارد و کیفیت در راستای توسعه صادرات
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مدیر دیسپچینگ شرکت گاز عنوان کرد
قراردادجدیدی برای صادرات گاز وجود ندارد

مدیر دیسپچینگ شرکت گاز گفت: برای صادرات گاز دو مساله وجود 
دارد یکی تعهدات بین المللــی و دیگری قرارداد های جدید که در حال 

حاضر قرار داد جدیدی برای صادرات گاز در دستور کار نیست.
با وجود آنکه صادرات گاز به کشورهای همسایه موضوع جدیدی نیست 
چندی پیش زمزمه صادرات انرژی به کشورهای همجوار خبر ساز شده 
بود، چرا که ما در ســال های اخیر ناترازی گاز را در زمســتان شاهدیم 
و این مساله پرســش هایی را به وجود آورد. مدیر دیسپچینگ شرکت 
گاز محمدرضا جولایی در پاســخ به این ســوال به خبرنگار مهر گفت: 
صادرات گاز به ترکیه موضوع جدیدی نیســت و بــرای مقطع کوتاهی 

قطع شده بود که مجدداً از سر گرفته شد.
وی در پاســخ به این ســوال آیا با وجود ناترازی گاز صادرات گاز امری 
منطقی است گفت: این مســاله دو بخش را در بر می گیرد یکی تعهدات 
بین المللی وجود دارد که غیر قابل اغماض اســت. زیــرا قراردادهای 
گازی ما از قبل وجود داشــته است و مســاله جدیدی نیست به همین 
دلیل چاره ای جز اجرای آن وجود ندارد. زیــرا جرایمی که به آن تعلق 

می گیرد به مراتب بیشتر از منفعتی است که در کشور داشته باشیم.
جولایی ادامه داد: از یک ســو طرفی جرایم آن ســنگین و مهم است و 
از ســوی دیگر در صورت جلوگیری از صادرات گاز اعتبار ما در منطقه 
خدشه دار خواهد شد.وی در پاســخ به این سوال که آیا ایران توان آن را 
دارد که به کشــورهای جدیدی صادرات گاز داشته باشد گفت: در نیمه 
دوم ســال چنین قراردادی وجود ندارد و هیچ برنامه ای برای آن نیز در 
نظر گرفته نشده است. در صورتیکه قرار بر صادرات گاز به کشور دیگری 
باشــد ما ابتدا باید تأمین منابع کرده باشــیم. اما در حال حاضر چنین 

برنامه ای در دستور کار قرار ندارد.
جولایی درباره پرداخت بدهی گازی عراق افــزود: بانک مرکزی ایران 
موضوع مباحث وصول بدهی هــا را دنبال می کند و تــا جایی که بنده 

اطلاع دارم، بخش زیادی از پول دریافت شده و در حساب ما قرار دارد.
وی درباره میزان صادرات گاز به کشــورهای ترکیه و عراق توضیح داد: 
میزان صادرات روزانــه ایران به ترکیه ۳۰ میلیون متر مکعب اســت. و 

صادرات گاز به عراق نیز افزایش پیدا کرده است.

مدیر دیســپچینگ شــرکت گاز در خاتمه با اشــاره به اینکه حتی در 
صورتی که به کشورهای دیگر صادرات داشته باشیم و واردات گاز برای 
نیاز داخلی صورت بگیرد امری منطقی اســت در ایــن زمینه توضیح 
داد: ارتباطات منطقه ای از موارد حائز اهمیت اســت به همین دلیل با 
فرض بر چنین اقدامی منطقی است. و در صورتی که هر یک از ارگان ها 
چنین برنامه ای را در دستور کار داشــته باشند با وزارت نفت هماهنگ 

می کنند. زیرا باید تراز مالی این موضوع هم در نظر گرفته شود.

رئیس هیئت مدیره سندیکای صنعت برق:
افزایش ظرفیت تولید و مدیریت مصرف، عبور 

بدون خاموشی از تابستان را رقم زد
 رئیس هیئت مدیره سندیکای صنعت برق ایران گفت: افزایش ظرفیت 
تولید برق در کشــور هم زمان با مدیریت مصرف در بخش های مختلف 
سبب شد تابستان امسال بدون خاموشی باشــد.»پیام باقری« افزود: 
باتوجه به اینکه در تابستان ۱۴۰۰ شرایط خاصی ایجاد و خاموشی های 
گسترده آســیب های زیادی هم به وجه اقتصادی و هم وجه اجتماعی 
کشــور وارد کرد برنامه ریزی برای عبور از این شرایط  و مدیریت کردن 

تراز منفی برق در دستور کار دولت سیزدهم قرار گرفت.
وی ادامه داد: پیش بینی فعالان صنعت بــرق باتوجه به وضعیت منابع 
مالی و مصارف این بود که در تابســتان ۱۴۰۱ هم تــراز منفی تولید و 
مصرف برق همچنان تداوم داشته باشد که بر همین اساس وزارت نیرو 

برنامه ای تحت عنوان یک صد اقدام عملیاتی طراحی کرد.
رئیس هیئت مدیره سندیکای صنعت برق ایران خاطرنشان کرد: عمده 
این برنامه ها حول محور مدیریت مصرف بود و هدف گذاری شــد تا در 
بخش خانگی خاموشی نداشته باشیم.باقری گفت: برای بخش صنعت 
با یک هماهنگی انجام شــده مقرر شد مصارف این بخش مدیریت شده 
و با جابه جایی مصارف شــرایطی ایجاد شــود که این بخش شاهد یک 

مصرف مدیریت شده باشند و از این طریق تولید آسیب نبیند.
وی ادامه داد: در بخش خانگی نیز تلاش شد مدیریت مصرف به طور جد 
موردتوجه قرار گیرد که این شرایط سبب شــد بتوانیم تابستانی بدون 
مشکل داشته باشــیم.رئیس هیئت مدیره سندیکای صنعت برق ایران 
افزود: برای پوشــش دادن میزان بالای تقاضای برق در کشــورمان که 
به دلیل مصرف زیاد همواره بالا اســت یک دیدگاه آن است که هرساله 

نسبت به احداث ظرفیت های جدید تولید برق اقدام شود.
باقری خاطرنشــان کرد: گرچه این دیدگاه مثبتی اســت؛ اما احداث 
نیروگاه های جدید نیاز به ســرمایه گذاری های هنگفتــی دارد که در 

شرایط فعلی منابع لازم برای این کار وجود ندارد.
وی مدیریت مصرف را دیدگاه دیگری برای پاســخگویی تقاضای زیاد 
برق عنوان کرد و گفت: باید مدیریت مصرف در همه بخش ها همچنان 
موردتوجه باشــد تا بتوان تقاضاهای جدید برق را پاسخگو بود.رئیس 
هیئت مدیره ســندیکای صنعت برق ایران ادامــه داد: باتوجه به روند 
مصرف ناترازی تولید و مصرف همچنان ادامه خواهد داشــت و راهکار 
اصلی آن است که مدیریت مصرف ســرلوحه قرار گیرد.باقری افزود: در 
معادله تولید و مصرف طبیعتاً باید هم طرف تولید موردتوجه واقع شود 

و هم مدیریت مصرف با جدیت بیشتری دنبال شود.

و نیر

باوجود گذر از پیک مصرف آب در تابســتان، همچنان 
مصرف آب در کشور رقمی بالا است، تا جایی که حتی 
در پایتخــت رکورد جدیــدی از مصرف ثبت شــده و 
مصرف از نقطه اوج در تابســتان نیز عبور کرده اســت 
در همین راستا قرار شده آب مشترکان بد مصرف قطع 

شود.
 امسال سومین ســال آبی خشــک و کم بارش پیاپی 
تهران اســت و این وضع تنش آبی در طول حدود ۵۰ 
سال گذشته در تهران بی سابقه بوده و در هیچ دوره ای 

پایتخت شاهد چنین شرایط خشک سالی نبوده است.
بر اســاس آخرین آمار میزان مصرف آب در تهران  روز 
جمعه ۲۲ مهرمــاه ۱۴۰۱  ۴۶ هزار لیتــر در هر ثانیه 

ثبت شــده که معادل مصرف ۳۰ هزار بطری 
آب معدنی یک و نیــم لیتری در هــر ثانیه 
اســت. میانگیــن مصــرف آب پایتخت در 
روزهای اخیر در هر روز حدود ســه میلیارد 
و ۳۰۰ میلیون لیتر اســت و با توجه به ذخایر 
آبی موجود، تهران، شــهری مقاوم در مقابل 
تنش آبی نیست.بر اســاس بند »ی« تبصره 

۸ قانون بودجه و هم چنین ضــرورت حفاظت از منابع 
آب که در ســال های اخیر به علت تداوم خشکسالی با 
محدودیت مواجه شده است، آب مشترکان بدمصرف 
در ســاعاتی از روز قطع می شــود. این اقــدام تا زمان 
اصلاح رفتار و مصرف آنان مطابــق با الگو ادامه خواهد 

مدیرعامل  بختیــاری  داشــت.محمدرضا 
شــرکت آب وفاضلاب تهران در این رابطه به 
ایســنا گفت: از نیمه مهرماه امسال  با رصد 
میزان مصــرف آب، برنامه قطــع موقت آب 
مشــترکان بدمصرف تهرانی در دستور کار 
قرار گرفت و تا کنون نیــز آب تعدادی از این 
مشترکان در ساعاتی از  روز  قطع شده است 
و اجرای ایــن برنامه تا تغییر رفتــار در مصرف آب این 
دسته از مشترکان ادامه دارد.وی با بیان اینکه اقدامات 
متعددی برای تامین پایــدار آب تهران صورت گرفته 
و در حال انجام اســت، اظهار کرد: برای گذر از شرایط 
حال حاضر نیازمند همکاری مشــترکان هستیم و این 

طرح نیز در همین راستا تدوین شده است.بررسی روند 
مصرف آب نیمه نخست امسال در استان تهران نشان 
می دهد که تنها ۳۷ درصــد خانوارهای تهرانی الگوی 
مصرف آب را رعایت می کنند و سایر مصرف کنندگان 
در گروه هــای »پرمصــرف«   و »بدمصــرف«  قــرار 
داشــته اند.بر اســاس این آمار ۵۹ درصد مشــترکان 
پرمصرف اند و مصرف ۱۴ تــا ۲۸ مترمکعب یعنی تا دو 
برابر الگو داشــته اند و چهار درصد مشترکان نیز اساساً 
بدمصرف به شــمار می روند و مصرف آب شرب آن ها از 
۲۸ مترمکعب در ماه نیز فراتر رفته است و بنا بر آمارها، 
این دسته از مشــترکان به تنهایی ۱۰ درصد از کل آب 

شرب بخش خانگی تهران را مصرف می کنند.

دبیرکل سازمان کشــورهای عربی صادرکننده نفت 
)اواپک( )OAPEC( اعلام کــرد تصمیم اوپک پلاس 
برای کاهش هــدف تولید، درســت بــوده و در زمان 

مناسبی گرفته شده است.
 علی بن ســبت، دبیرکل اواپک گفت: ایــن تصمیم، 
ابهامات پیرامــون عملکرد اقتصاد جهانــی را در نظر 
گرفته و مطابق با رویکــرد موفقی بوده که اوپک پلاس 
با اقدامات پیش نگرانه برای اجتناب از عدم توازن بازار 
نفت به خصوص در بخــش عرضه و تقاضــا، در پیش 

گرفته است.
کشــورهای عضو اواپــک شــامل الجزایر، 
بحرین، مصر، عــراق، کویت، لیبــی، قطر، 
عربستان سعودی، ســوریه، تونس و امارات 

متحده عربی هستند.
اوپک که شــامل ۱۳ کشــور عضو اســت و 
هم پیمانانش شامل روسیه، در نشست پنجم 

اکتبر وزیران اوپک پلاس، کاهش تولید نفت به میزان 
دو میلیون بشکه در روز را تصویب کردند.

بر اســاس گزارش رویترز، ایــن تصمیم در 
شرایطی تصویب شده که بازارهای سوخت 
با محدودیت عرضه روبرو هســتند و ذخایر 
نفت اقتصادهای بزرگ در پایین ترین سطح 
از زمــان آخرین کاهش تولیــدی که اوپک 

اعلام کرد، قرار دارند.
تصویب کاهــش تولید نفــت اوپک پلاس، 
خشم دولتمردان آمریکایی را برانگیخته و جنگ لفظی 
بین آمریکا و عربستان سعودی را به همراه داشته است. 

کاخ سفید پنج شنبه گذشــته اعلام کرد به عربستان 
سعودی تحلیلی ارائه کرده که نشــان می داد کاهش 
تولید نفت به اقتصاد جهان ضربه می زند و مدعی شــد 
ســعودی ها ســایر اعضای اوپک را برای رای دادن به 

کاهش تولید، تحت فشار گذاشته اند.
آمریکا عربســتان ســعودی را به همدســتی با مسکو 
متهم کرده که با طرح غرب برای اعمال ســقف قیمت 
برای صادرات نفت این کشور بر سر جنگ در اوکراین، 

مخالف است. 

آب

نفت

خریــدار  عضو هیــات مدیــره انجمن 
سازندگان و تامین کنندگان کالا و خدمات 
انرژی های تجدیدپذیر ایران گفت: براساس 
مصوبه مجلس شــورای اسلامی شش هزار 
میلیــارد تومان وام کم بهره بــه افراد تحت 
پوشش کمیته امداد، هلال احمر و افراد کم 
درآمد برای ساخت نیروگاه پشت بامی داده 
می شود که درآمد ماهانه آن ها از این محل 
به طور میانگین بین پنج تا شــش میلیون 

تومان تخمین زده می شود.
محمود کریمی در نشســتی خبری با بیان 
این کــه ۱۴۰ میلیون تومــان وام کم بهره 
به متقاضیان این بخش بــرای احداث یک 
نیروگاه پنج مگاواتی داده می شــود، اظهار 
کرد: قرار بــر این بود کــه وام ۱۲۰ میلیون 
تومان باشــد و مابقــی از طریق کمک های 
بلاعوض پرداخت شود. این یک تسهیلات 
۲۰ ســاله بــرای مددجویــان خواهد بود 
به همیــن دلیل پیشــنهاد داده ایــم که از 

تجهیزات مناسب استفاده شود.
وی با اشــاره به میزان اســتقبال مددجوها 
از این طرح گفت: بــا توجه بــه این که وام 
پرداختی با سود چهار درصد است استقبال 
از این طرح مناســب بوده اما پیشــتر لازم 
است تا زیرســاخت های اجرای طرح فراهم 
شــود چرا که به دلیــل واردات ۸۰ درصد 
تجهیزات، ســاخت پنل ممکن است قیمت 

با تغییراتی روبه رو باشد.
به گفتــه کریمی، تاکنــون ۴۰۰۰ نیروگاه 
نصب شده و اقســاطی که برای بازپرداخت 

این وام در نظر گرفته شده هفت ساله است.
عضــو هیات مدیــره انجمن ســازندگان و 
تامین کننــدگان کالا و خدمات انرژی های 
تجدیدپذیر ایران با بیان این که دو مســیر 
اصلی برای توســعه تجدیدپذیرها در نظر 
گرفته شــده که یکی از آنها ماده ۶۱ قانون 
اصلاح ســوخت و دیگری ماده ۱۲ اســت، 
افــزود: در مــاده ۶۱ بــه صورت قــرارداد 
تضمینی و طولانی مدت و براساس یک نرخ 

پایه انعقاد صورت می گیرد.
وی اضافه کرد: دولت جدیــد ماده ۱۲ را به 

این بخش اضافه کرده کــه مبنای این طرح 
نیز ســوخت صرفه جویی شــده اســت اما 
براساس مناقصه و قرارداد کوتاه مدت شش 

ساله تبیین می شود.
عضــو هیات مدیــره انجمن ســازندگان و 
تامین کننــدگان کالا و خدمات انرژی های 
تجدیدپذیر ایــران با بیــان این که هرچند 
قرارداد مــاده ۱۲ مزیت هایــی دارد اما در 
برخــی مواقع حداکثــر نرخی کــه اعلام 
می شــود برای بخش خصوصــی جذابیت 
ندارد و عمدتا خصولتی هــا وارد این حوزه 
می شــوند، اظهار کرد: هر ســال نرخ خرید 
تضمینی توسط وزارت نیرو اعلام می شود 
اما اکنون باوجود گذشــت شش ماه از سال 
هنوز این نرخ اعلام نشــده و زمانی که اعلام 
می شــود به دلیل وقفه زمانی باز هم صرفه 

اقتصادی نخواهد داشت.
وی با اشــاره بــه مزیت هــای انرژی های 
خورشــیدی در دنیا گفت: یکــی از دلایل 
اصلی بــرای توســعه تجدیدپذیرها بحث 
پدافند غیرعامل اســت. اگر یــک نیروگاه 

بزرگ از مــدار خارج شــود تهدیدی برای 
شبکه به حســاب می آید این در حالی است 
کــه نیروگاه های خورشــیدی بــه صورت 
کوچــک مقیــاس در کل کشــور پخش 
می شــوند و این موضوع به ایمنی شــبکه 

کمک می کند.
کریمــی ادامه داد: موضوع دیگــر تولید در 
محل مصرف اســت که هزینه های انتقال را 
کاهش می دهد. همچنین از این نیروگاه ها 
به منظور تعادل شبکه نیز استفاده می شود 
اما متاسفانه در کشــور ما آن طور که باید به 

این بخش توجهی نشده است.
عضــو هیات مدیــره انجمن ســازندگان و 
تامین کننــدگان کالا و خدمات انرژی های 
تجدیدپذیر ایران با بیــان این که در ترکیه 
۹۴ درصــد نیروگاه های احداث شــده زیر 
یــک مــگاوات و در آلمــان ۶۷ درصد زیر 
۵۰۰ کیلووات و در اســترالیا ۷۰ درصد زیر 
۱۰۰ کیلووات اســت اظهار کــرد: در ایران 
۹۰ درصد نیروگاه های نصب شده بالای یک 

مگاوات و ۱۰ درصد زیر یک مگاوات است.

امکان تجهیز یک میلیون منزل مسکونی 
به نیروگاه خورشیدی

همچنین در این نشســت سید محمد جواد 
موســوی نایب رئیس انجمن سازندگان و 
تامین کننــدگان کالا و خدمات انرژی های 
تجدیدپذیــر ایــران بــا بیــان این که در 
ســال ۲۰۲۱، بالغ بر ۸۰ درصــد ظرفیت 
نیروگاه هایــی که در ســطح دنیــا ایجاد 
شــده اند جزو انرژی هــای تجدیدپذیر به 
حســاب می آیند، گفت: در آلمان ۳۷ هزار 
مگاوات نیروگاه خورشیدی کوچک مقیاس 
وجود دارد که در سقف خانه ها احداث شده 
است. اگر برنامه های مدونی تعریف شود در 
ایران نیز می توانیــم از ظرفیت های موجود 

بهره بیشتری ببریم.
به گفته وی، باتوجه به موقعیت جغرافیایی 
که در ایــران وجــود دارد امــکان تجهیز 
یک میلیون منزل مســکونی بــه نیروگاه 
خورشیدی وجود دارد که اگر در این زمینه 
فرهنگ ســازی صورت بگیرد ضمن این که 
۵۰۰۰ مگاوات برق تولید می شــود ناترازی 

صنعت برق نیز از بین خواهد رفت.
نایب رئیس انجمــن ســازندگان و تامین 
کننــدگان کالا و خدمــات انرژی هــای 
تجدیدپذیر ایران با اشــاره به ظرفیت های 
موجود در ادارات دولتی برای اســتفاده از 
تجدیدپذیرهــا اظهار کــرد: ۲۰ درصد از 
برق مصرفــی ادارات دولتی بایــد از طریق 
تجدیدپذیرها تامین شود و مصوبات خوبی 

نیز در این حوزه وجود دارد.
موســوی ادامه داد: علاوه بــر این بحث ۱۰ 
هزار مگاوات نیروگاه تجدیدپذیر در صنایع 
کوچک و بزرگ مطرح اســت و بــا توجه به 
این که دولت ســیزدهم رویکــرد ویژه ای 
برای توســعه تجدیدپذیرها در نظر گرفته 
می توان نسبت به تحقق این مساله امیدوار 
بود.وی با بیان این کــه در مجموعه صنعتی 
کشــور نزدیک بــه ۸۰۰ شــهرک و ناحیه 
صنعتی وجود دارد، اظهار کرد: این مســاله 
می تواند فرصت مناسبی باشد تا روی سقف 
ســوله های صنعتی که اکنون بلااســتفاده 
مانده به عنوان یک منبع درآمد شــناخته 

شود.
به گفتــه نایب رئیس انجمن ســازندگان و 
تامین کننــدگان کالا و خدمات انرژی های 
تجدیدپذیــر ایران، اگر هر کــدام از صنایع 
۲۰۰ کیلــووات نیروگاه خورشــیدی روی 
سقف ســوله های خود نصب کنند ۱۰ هزار 
مــگاوات نیــروگاه خورشــیدی خواهیم 

داشت.
موســوی با بیان این که براساس مصوبه ای 
دیگــر صنایعی کــه بیش از یــک مگاوات 
مصــرف دارند می بایســت یــک درصد از 
مصــرف خــود را از طریــق تجدیدپذیرها 
تامین کند، افزود: این مســاله نیز می تواند 
نقش ویــژه ای در توســعه تجدیدپذیرها و 
کاهش چالش های صنعت برق داشته باشد.

وی با اشاره به وجود خشکسالی در کشور و 
بایر شدن زمین های کشاورزی اظهار کرد: 
این مساله فرصت مناسبی است تا در مزارع 
کشاورزی که اکنون قابلیت استفاده ندارند 

نیروگاه های خورشیدی را راه اندازی کنیم.

رکوردشکنی پایتخت نشینان در مصرف آب

حمایت اواپک از کاهش تولید نفت اوپک پلاس

معاون ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز:

وزارت نفت از دستگاه های سرآمد در مبارزه با قاچاق کالا و ارز است
خریدار  معــاون پیشــگیری و کاهش 
تقاضای ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز از 
وزارت نفت به عنوان یکــی از همراه ترین و 
هماهنگ ترین ارگان های عضو ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز نام برد و گفت: بی شــک 
وزارت نفــت در زمینــه مبارزه بــا قاچاق 

سوخت جزو سرآمدهاست.
 عبدالله هندیانی در همایــش دو روزه »در 
مســیر تحول سوخت رســانی، فناوری در 
خدمــت تجربــه« در محل شــرکت ملی 
پخــش فرآورده های نفتی ایران، با اشــاره 
به اهم انتظارهای ســتاد مبــارزه با قاچاق 
کالا و ارز گفت: از همه همــکاران و مدیران 
شــرکت های زیرمجموعــه شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران انتظار دارم 
تمرکز کافــی و لازم بر چرخــه توزیع انواع 
فرآورده نفتی داشته باشــند، متأسفانه به 
مقداری که حجم تمرکز و نظارت ها محدود 
می شــود، قاچاق ســوخت روند افزایشی 

به خود می گیــرد.وی افــزود: واقعیت این 
اســت که از اســتان هایی ماننــد همدان، 
مرکزی، کرمانشاه و ســمنان سوخت وارد 
سیستان و بلوچستان می شود، حال اینکه 
این ســوخت به چه نحوی از این اســتان ها 
وارد این شــهرهای مرزی می شــود، خود 
جای بسی پرسش و شــگفتی دارد و بالطبع 
پیگیری و رسیدگی مضاعف مدیران منطقه 
را می طلبد.معــاون پیشــگیری و کاهش 
تقاضای ســتاد مبارزه با قاچــاق کالا و ارز، 
وزارت نفت را یکی از ســازمان های سرآمد 
در این ستاد خواند و تصریح کرد: هماهنگی 
و همکاری مسئولان این وزارتخانه در ستاد 
قاچاق ســوخت ستودنی اســت و این مهم 
بی شک به مدد شما مدیران مناطق محقق 
شده است.هندیانی از همکاری حداکثری 
در فرآیندهای کدگــذاری و تعیین ماهیت 
بــرای فرآورده هــای نفتی، اجــرای مفاد 
دســتورالعمل مــاده ۴۴ و ۴۵ آیین نامــه 

اجرایی مــواد ۵ و ۶ مبارزه بــا قاچاق کالا و 
ارز، نظارت مضاعف بر تخصیص ســوخت 
یارانــه ای در بخــش حمل ونقــل، نظارت 
مضاعــف بر تخصیــص ســوخت یارانه ای 
در بخــش نیروگاه ها، بررســی معیار اعلام 
مغایرت پیرامون عملکرد متولیان در سامانه 
درخواســت فرآورده های نفتی )ســدف(، 
بررسی اســتفاده از ماده شناساگر در نفت 

و گاز توزیعی، بررســی آثــار و نتایج طرح 
منطقه ای کردن تخصیص سوخت، بررسی 
تخلفات تانکرهای سوخت رسان در پیمان 
شــرکت ملی پخــش فرآورده هــای نفتی 
ایران، اتصال نیروگاه های حائز اولویت واجد 
شرایط به خطوط لوله و تأیید جایگاه عرضه 
سوخت در ســامانه جامع انبارها به عنوان 
اهم انتظارهای ســتاد مبارزه با قاچاق کالا 

و ارز نام برد.
وی در ادامه یادآور شــد: راه اندازی سدف 
کار بزرگی بود که از ســوی شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران انجام شــد و 
همکاران ما برای به ثمر نشستن آن زحمات 
زیادی را متقبل شــدند و راه انــدازی این 
ســامانه بیانگر این بود که امروز یک بررسی 
سه ساله نشــان می دهد از ۱۴ میلیارد لیتر 
ســوخت انحرافی جلوگیری شده است که 
عدد قابل توجهی اســت و طبق برآوردهای 
حاصله به میزان ســاخت یک پالایشــگاه 

است. اگر سدف برقرار نمی شد بی شک این 
مقدار جلوگیری از انحراف ســوخت هم رخ 
نمی داد، باید این ســامانه بــا جدیت دنبال 

شود و به دیگر بخش ها نیز تسری یابد.
معاون پیشــگیری و کاهش تقاضای ستاد 
مبارزه بــا قاچــاق کالا و ارز با بیــان اینکه 
هم اکنون بخش عمده ای از قاچاق گازوئیل 
از سوی نیروگاه ها انجام می شود، اعلام کرد: 
مهم ترین چالش امروز مربوط به ســوخت 
مصرفی نیروگاه هاســت که متأســفانه نه 
تناســب ســازی مقدار مصرف و خروجی 
آنها با هم ســنجیده می شــود و نه نظارتی 
روی آنهاســت، البته برای رفع این مشکل 
پلیس فراجا را بسیج کردیم تا در این زمینه 
حمایت ها و کمک های لازم را داشته باشند 
و ایــن نیازمنــد همکاری مدیــران پخش 
مناطق مختلف نیز هست تا با در اختیار قرار 
دادن آمارهای لازم، بــا پلیس فراجا نهایت 

همکاری و هماهنگی را داشته باشند.

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 وساختمان های فاقد سندرسمی

آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی
برابررای شماره   140160309068001415 مورخ 1401/6/6 پرونده کلاسه 
1400114409068000258 هیــات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی وساختمان های فاقد سندرسمی مستقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
منطقه دو قزوین تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی مالکیت آقای  جلال خســروی 
اقبال به شناسنامه شماره 657  کد ملی0045368767   صادره ازتهران  فرزند 
مرتضی   درششــدانگ یکباب ساختمان مســکونی   به مساحت 1200 متر مربع 
پلاک شماره  32 اصلی  واقع در قزوین بخش 5   حوزه ثبت ملک منطقه دو قزوین  
خریداری ازحســین ذوالقدر و شعبان ذوالقدر و عزت ترکمن و زیاد بابایی و ذبیح 
اله یوسفی و محمد حسین بابایی و ولی اله بابایی و اکبر بابایی تایید و محرزگردیده 
است  . لذابه منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روزآگهی می شود 
درصورتی که اشخاص نسبت به صدورسندمالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانندازتاریخ انتشــاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرابه این اداره 
تسلیم وپس ازاخذ رسید،ظرف مدت یک ماه ازتاریخ  تسلیم اعتراض،دادخواست 
خودرابــه مراجع قضایــی تقدیم نمایند.بدیهی اســت درصــورت انقضای مدت 

مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهدشد.
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/7/10تاریخ انتشارنوبت دوم:1401/7/25

علی شهسواری – رئیس ثبت اسناد و املاک
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مشاور وزیر آموزش و پرورش:
حفاظت و صیانت از دانش آموزان در اولویت اول 

ورش است آموزش و پر
مشاور وزیر آموزش و پرورش در امور تشــکل ها تاکید کرد: حفاظت و 
صیانت از دانش آموزان اولویت اصلی اســت و لازم اســت روش گفتگو 
و تبیین و اقناع را مد نظر داشته باشــیم و در این مسیر با محبت و سعه 

صدر و صبوری رفتار کنیم.
 هاشمی نکو با بیان اینکه حرکت دستگاه تعلیم و تربیت در حال حاضر 
باید به ســمت فعالیت های تربیتی باشد، افزود: مدل تربیتی تک بعدی 
مدنظر نیست و طبق تاکید سند تحول بنیادین تربیت چند ساحتی در 

دستورکار قرار دارد.
وی با مطرح کردن تربیت اعتقادی به عنوان زیربنا، افزود: مدرســه ای 

موفق است که به تمامی ابعاد تربیت توجه نماید.
مشــاور وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به ســابقه فرهنگی و تاریخی 
آذربایجان شــرقی، گفت: انتظار می  رود این اســتان در زمینه اجرای 
ســاحت های تربیتی،  الگوهای تربیتی خوبی را به کشــور معرفی کند 
تا شاهد رشد کیفی بیشتری باشیم.هاشــمی نکو افزود: اثرگذاری در 
تربیت نیاز به برنامه ریزی و ممارست در کار دارد و چاشنی آن محبت و 
تحمل است.مشاور وزیر آموزش و پرورش در امور تشکل ها در نشست 
با تشکل های انقلابی اســتان آذربایجان شرقی گفت: حرکت آموزش و 

پرورش باید در راستای پیشگیری از تکرار بحران باشد.
هاشمی نکو در جلسه تشکل های انقلابی اســتان آذربایجان شرقی بر 
اهمیت تشــکل ها تاکید کرد و گفت: صدور ابلاغ مشــاور وزیر در امور 
تشکل ها نشــان از اهمیت تشکل ها اســت و با نیروهای مجربی که در 
تشکل های فرهنگیان وجود دارد این اقشــار می  توانند نقش اتاق های 

فکر را برای آموزش و پرورش ایفا کنند.
مشــاور وزیر آموزش و پرورش افزود: نظام ســلطه رســانه  ای دشمن 
مشغول کوچک نمایی خدمات ارائه شده و بزرگ نمایی نقائص است و 

باید مراقب بود ناخواسته در زمین دشمن بازی نکنیم.
وی در نشستی در محل باشــگاه فرهنگیان تبریز که با حضور روسای 
ستادی اداره کل برگزار شد، یادآور شــد: رتبه بندی از افتخارات دولت 
ســیزدهم اســت که با پی گیری وزارت آموزش و پرورش به سرانجام 
رسید و این کاری است که در ده سال گذشته روی زمین گذاشته شده 

بود که انشاالله به زودی با اتمام کار بررسی ها، احکام صادر خواهد شد.
هاشــمی نکو ادامه داد: بیمه تکمیلی فرهنگیان در دولت ســیزدهم 
بهبود خوبی پیــدا کرده و مــوارد خوبی در حمایــت فرهنگیان به آن 

افزوده شده است.

به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، 
وی تاکید کرد: باید در آموزش و پرورش به ســمت پیشگیری و برنامه 

ریزی برای جلوگیری از تکرار بحران ها حرکت کنیم.

قادری در جمع تشکل های نابینایان مطرح کرد
وم از خدمات بهزیستی را به سازمان  افراد محر

معرفی کنید
رئیس سازمان بهزیستی گفت: کسانی که بهزیســتی هیچ ارتباطی با 

آنها برقرار نکرده است، جست وجو کنید و به سازمان ارجاع دهید.
علی محمد قادری معاون وزیر و رئیس ســازمان بهزیســتی کشــور 
همزمان با روز عصای ســفید در دیدار با اعضا شــبکه ملی تشکل های 
نابینایان سراســر کشــور، قانون حمایت از افراد دارای معلولیت را در 
خدمت تمامی افراد با شــدت و نوع معلولیت مختلف برشمرد و گفت: 

سازمان بهزیستی کشور نقش میان بخشی با جامعه معلولان دارد.
معاون وزیر و رئیس سازمان بهزیستی کشور شــبکه ملی تشکل های 
افراد دارای معلولیت را به عنوان شــورای اندیشــه ورز مسئول تبیین 
موضوعات مربوط به امور معلولان و منعکس کننده اقدامات بهزیستی 
به آحاد جامعه برشــمرد و گفت: باید از حداکثر منابع در اختیار درست 
استفاده شود، دارایی های ذاتی و معنوی دستگاه ها مبدل شود؛ این در 
حالی است که سازمان بهزیستی کشور هوشمندسازی و کارآمدسازی 

را در دستور کار دارد.

به گفته این مقام مســئول اگر قانون حمایت از افراد دارای معلولیت نیز 
وجود نداشت، سازمان بهزیستی کشور مکلف به ایجاد برابری بین همه 
افراد اســت.وی با بیان اینکه امروز وحدت کلمه و فضای حرفه ای بین 
نخبگان دارای معلولیت وجود دارد، تصریح کرد: در حال حاضر همه ما 

در مقابل حمایت طلبی افراد کم بینا و نابینا هم صدا هستیم.
قادری بر ضرورت تحول در سازمان بهزیستی کشور در بخش ستادی، 
استانی و مؤسســات مردم نهاد و تشکل ها اشــاره کرد و افزود: اشتغال، 
مسکن و معیشت ارکان توانمندســازی خانواده ها از موضوعات بسیار 

مهمی است که سازمان بهزیستی کشور برنامه هایی برای آنها دارد.
رئیس ســازمان بهزیستی کشــور در خصوص تهیه و تأمین تجهیزات 
توانبخشی با توجه به تحریم دارو و وســایل کمک توانبخشی، تصریح 
کرد: در این دوره باید از شرکت های دانش بنیان داخلی حمایت کنیم و 
شرایط را بگونه ای ترسیم کنیم که مطالبه گری بر پایه قانون حمایت از 

حقوق افراد دارای معلولیت پیش ببریم.
وی در ادامه از بازگشایی سایت مسکن برای ثبت نام جاماندگان مسکن 

از بین جامعه هدف بهزیستی در آینده ای نزدیک خبر داد.
قادری بر ایجاد فضای بهینــه برای ارتقا فرهنگ ســازمانی در رایزنی 
با صدا و ســیما تاکید کرد و گفت: »عصر نو« یکی از اقدامات ســازمان 
بهزیستی کشور در راســتای اســتعدادیابی و نخبه پروری افراد دارای 

معلولیت در عرصه هنری، فرهنگی و ورزشی است.
رئیس سازمان بهزیستی کشــور خطاب به اعضا شبکه ملی تشکل های 
نابینایان سراسر کشــور بر آمایش ســرزمینی از بروز و ظهور نابینایی 
تاکید کرد و در پایان یادآور شــد: در اقلیم خود افرادی را که از حداقل 
امتیازهای قانون حمایت از حقوق افــراد دارای معلولیت برخوردارند و 
همچنین کسانی که بهزیستی هیچ ارتباطی با آنها برقرار نکرده است، 
جست وجو کنید و به ســازمان ارجاع دهید. امیدآفرینی به عنوان یک 

اصل در سازمان بهزیستی کشور مطرح است.

شهر

قوه قضاییه اعلام کرد که آتش ســوزی های شــامگاه 
شــنبه ۲۳ مهر در زندان اوین منجر به درگذشــت ۴ 

زندانی و مجروح شدن ۶۱ نفر دیگر شده است.
 مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کــرد: در پی درگیری 
شب گذشــته بین برخی از زندانیان بند ویژه سرقت و 
محکومیت های مالی زندان اوین و آتش ســوزی پیش 
آمده در کارگاه خیاطی این زنــدان، که منجر به ورود 
سریع و به موقع نیروهای انتظامی و امدادی شد تعداد 
قابل توجهی از زندانیان نجات پیدا کــرده و از صحنه 

آتش سوزی به نقطه امن منتقل گردیدند و متاسفانه ۴ 
زندانی نیز فوت شده و تعدادی مجروح شدند

بر اســاس این گزارش طبق آخرین اطلاعات به دست 
آمده، ۴ نفر از زندانیان بر اثر استنشــاق دود ناشــی از 
آتش ســوزی ها درگذشــتند و ۶۱ زندانی نیز مجروح 
شــده اند.هر ۴ زندانی فوت شده جزو محکومین ناشی 
از ســرقت بودند که در زندان اوین دوران محکومیت 

خود را طی می کردند.
این گزارش می افزاید اکثر زندانی های مجروح شــده 

به صورت ســرپایی مداوا شــدند و تنها ۱۰ نفر از آنان 
در مراکز درمانی بستری هســتند که حال ۴ نفر وخیم 

گزارش شده است.
در ایــن گزارش تاکید شــده پــس از ورود بــه موقع 
دادســتان تهران ، رییس ســازمان زندان ها در محل 
زندان اوین با همکاری مســئولین زنــدان، نیروهای 
انتظامی، آتش نشانی و اورژانس بیش از ۷۰ زندانی که 
در معرض خطر آسیب دیدگی بودند نجات پیدا کردند.

گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه خاطرنشان می کند، در 

جریان درگیری و آتش سوزی شب گذشته زندان اوین 
تعدادی از زندانیان جرایم خشن و خطرناک، قصد فرار 
از زندان را داشــتند که با توجه به تمهیدات حفاظتی 

اتخاذ شده موفق به فرار نشدند.
در پایان گزارش مرکز رســانه قوه قضائیه تاکید شده، 
شرایط زندان اوین از نیمه شــب گذشته عادی است و 
امکان تماس زندانیان با خانواده از همان شب گذشته 
و ســاعتی پــس از اطفای حریــق فراهــم گردیده تا 

نگرانیهای احتمالی رفع شود.

اوین

خریدار   افزایش مصرف مازوت به عنوان 
ســوخت در نیروگاه ها در نیمه دوم ســال 
موجب تشــدید آلودگی در کلانشــهرها 
می شود که دولت سیزدهم برای کاهش آن 
تعیین کرده تا ســال ۱۴۰۳ مصرف مازوت 
در تمــام نیروگاه ها حذف شــود و یا میزان 

گوگرد مازوت به زیر ۱ درصد برسد.
پاییز هزار رنگ با تمــام زیبایی هایش از راه 
رســید، درختان لباس هــای رنگین بر تن 
کردند، برگ ها با هر نســیمی رقص کنان 
و تاب خوران به زمین می افتند و فرشــی از 
هارمونی رنگ به وجود می آورند؛ دلت می 
خواهد روی این برگ ها قدم بزنی تا صدای 
خش خش شــان تو را از هیاهو و دنیای پر 
سر و صدای زندگی شهری دور کند، هوای 
تمیز و ســبک پاییز را با تمام تــوان به ریه 
هایت بکشی و ســرخوش از زندگی شوی، 
پیش بروی و خدا را بابــت این همه زیبایی 
و نعمت شــکر گویی، اما مساله این است که 
آیا این تابلو مسحور کننده را می توان برای 
شــهرهای بزرگی مانند تهران هم به تصویر 

کشید.
تصور بر این است که هوای پاییز و زمستان 
به علت سرد شدن نسبت به تابستان پاک تر 
و سالم تر است اما تجربه برعکس این تصور 
را نشان می دهد، چند سالی است سرما که 
می آید هوا هم بد قلقی می کند، صبح ها به 
جای دیدن آســمان آبی و صاف با آسمانی 
خاکســتری و پر از دود کــه حاصل پدیده 
اینورژن یا همان وارونگی دما اســت مواجه 
می شوی، در این شرایط زمانی که هوا سرد 
و سنگین می شــود آلودگی در جو باقی می 
ماند چون توان بــالا رفتن و خارج شــدن 
ندارد، در واقع هوای ســرد ماننــد پتویی 
آســمان را می پوشــاند و آلودگی ها را در 
خود نگه می دارد حال در کلانشهری مانند 
تهران که منبع آلودگی آن مانند خودروها 
و صنایع بــی وقفه در حــال تولید آلودگی 
هســتند، مدام حجم آلودگی در هوا بیشتر 
می شــود و تنها راه خلاصی از آن وزش باد و 

جابجایی هوا است.
ایــن روند متهمــان زیــادی دارد از جمله 
خودروهای فرســوده، ســوخت های غیر 
اســتاندارد برای خــودرو و صنایع که یکی 
از مهمتریــن آنها مازوت اســت؛ به ویژه در 
زمانی که میــزان مصرف ســوخت گاز در 
فصول ســرد در بخش خانگی افزایش می 
یابد برای اینکه در روند تولید برق مشــکلی 
ایجاد نشود نیروگاه ها مجبور به استفاده از 
مازوت می شــوند که همین میزان مصرف 
گاز را به ویژه در کلانشهرها حدود ۱۵ تا ۲۰ 

درصد افزایش می دهد، این در حالی است 
که میــزان گوگرد ۳ و نیم تــا ۴ درصد وزن 
حجمی مازوت مصرفی اســت یعنی میزان 
سولفور یا گوگرد در مازوت حدود ۳۵ تا ۴۰ 

هزار قسمت در میلیون ) ppm ( است.
سرپرســت مرکز ملی هوا و تغییــر اقلیم 
ســازمان حفاظت محیط زیســت درباره 
مصرف مازوت در پاییز و زمســتان امسال 
به خبرنگار محیط زیســت ایرنــا گفت: در 
نیمه دوم سال با پدیده وارونگی دما مواجه 
هســتیم که موجب مانــدگاری آلودگی 
در هوا می شــود از این رو بــرای مقابله با 
این پدیده نامه ای را بــه ادارات کل محیط 
زیست استان ها ارســال و رونوشت آن را به 
وزارتخانه های صمت، کشــور ، بهداشــت 
و نیرو ارسال کردیم تا نســبت به اقدامات 
پیشــگیرانه برنامه ریزی کنند، در این نامه 
تاکید کردیم که ادارات کل محیط زیســت 
اســتان ها گشت های شــبانه را به ویژه در 
صــورت اضطــرار آلودگی هوا تشــکیل 
دهند، همچنین از وزارت نیرو  خواســتیم 
که سوخت گاز نیروگاه ها و صنایع را تا حد 
امکان تامین کند، از آنجا که اســتانداران 
رییس کمیته کاهش آلودگی هوا هســتند 
و تصمیمــات اصلی را می گیرنــد از این رو 
وزارت کشور این نامه را به تمام استانداران 

سراسر کشور ابلاغ کرد.
داریوش گل علیزاده درباره مازوت ســوزی 
در نیــروگاه ها افزود: در نیمه دوم ســال به 
دلیل کاهش محسوس دما و افزایش مصرف 
گاز در بخش خانگی و تجــاری، تامین گاز 

مورد نیاز نیــروگاه ها به عنوان ســوخت با 
مشکل مواجه می شــود، در واقع در شرایط 
عادی ۴۵۰ میلیون متر مکعب گاز در بخش 
خانگی و تجــاری مصرف می شــود که در 
شرایط ســرما با افزایش ۱۵ تا ۲۰ درصدی 
به حدود ۶۵۰ میلیــون متر مکعب افزایش 

می یابد.
وی ادامه داد: روزانــه ۸۵۰ تا ۸۷۰ میلیون 
متر مکعب گاز بــا ورود به شــبکه داخلی 
صرف بخش های مختلــف خانگی، تجاری 
و صنعتی می شــود، حال اگــر مصرف در 
یکی از این بخش ها مثــلا خانگی افزایش 
یابد به ناچار بــرای تامین ســوخت کافی 
از ســهم نیروگاه ها کم می شود تا مشکلی 
برای بخش خانگی ایجاد نشود، سوخت گاز 
مورد مصرف روزانه نیروگاه ها ۲۶۰ تا ۲۷۰ 
میلیون متر مکعب یــا معادل همین میزان 
سوخت مایع مانند گازوییل و مازوت است، 
اما زمانی که هوا سرد می شود مصرف گاز در 
بخش خانگی روزانه بیــش از ۱۰۰ میلیون 
متر مکعب افزایش می یابد که برای جبران 
آن باید از بخش صنعت کم شود تا اختلالی 
در برق بخش های مختلــف مانند خانگی ، 
بیمارستان ها و برخی صنایع ایجاد نشود در 
اینجا نیروگاه ها به ناچار به ســمت مصرف 
ســوخت دوم یعنی گازوییل یا مازوت می 
روند و گاهــی هم تلفیقــی ) گاز و مازوت ( 
مصرف می کنند که این امر موجب تشدید 

آلودگی هوا می شود.
گل علیزاده با اشــاره به اینکه فقط نیروگاه 
های بخــاری قابلیت اســتفاده از مازوت 

را دارنــد، گفت: در مجموع ســه دســته 
نیــروگاه حرارتی داریم از جملــه نیروگاه 
گازی، ســیکل ترکیبی و بخــاری که ۱۶ 
نیروگاه در کشــور بخاری اســت و قابلیت 
مصرف را مــازوت دارد و برخــی از آنها که 
در کلانشــهرها و حاشــیه آنها واقع شده 
اند دیگر مازوت مصرف نمــی کنند، مثلا 
بخش ســوخت نیروگاه بعثت در تهران از 
سال ۹۰ - ۹۱ پلمب شــده و به هیچ عنوان 
امکان مصرف مازوت نــدارد و چون داخل 
شهر واقع شده به دنبال فک این پلمب هم 

نیستند.
وی ادامه داد: یک نیروگاه هم در داخل شهر 
اسلام آباد در اصفهان فعال است که آن هم 
سالهاســت مازوت نمی ســوزاند، نیروگاه 
شهید منتظری شاهین شهر اصفهان هم که 
پیرامون شهر واقع شــده و قابلیت مصرف ۶ 
میلیون متر مکعب ســوخت را دارد در ۳ تا 
۴ ســال اخیر امکان مصرف مازوت نداشت 
چون بخش ســوخت مازوت آن پلمب بود 
اما سال گذشــته به دلایلی ۵۵ روز مازوت 
مصرف کرد، نیروگاه شــازند هم به صورت 
تلفیقی می ســوزاند، نیروگاه شهید رجایی 
حدود ۵۰ تا ۶۰ درصد مازوت می ســوزاند، 
نیــروگاه منتظر قائــم فردیــس کرج که 
نزدیک تهران است هم مازوت نمی سوزاند 
اما در دو تا سه سال قبل یک هفته به صورت 

آزمایشی مازوت سوزاند.
وی تاکید کرد: اما سازمان حفاظت محیط 
زیســت به طور کامــل با مصــرف مازوت 
مخالف اســت، اما می گوییم اگر قرار است 

مازوت یا ذغال سنگ بســوزانند باید حتما 
سیســتم کنترلی نصب کننــد تا خروجی 
منطبق با حدود مجاز تعیین شــده از سوی 
دولت باشــد این در قانون هــوای پاک هم 

آمده است.
سرپرســت مرکز ملــی هوا و تغییــر اقلیم 
ســازمان حفاظــت محیط زیســت افزود: 
میزان گوگرد مازوت مصرفــی ۳ و نیم تا ۴ 
درصد وزن حجمی آن اســت یعنی میزان 
ســولفور یا گوگرد در مازوت حــدود ۳۵ تا 
۴۰ هزار قسمت در میلیون ) ppm ( است، 
بنابراین وقتی سیســتم کنترلی نباشــد و 
آلودگی منتشر شــود به مرور طی فعالیت 
شــیمیایی تبدیل به ذرات معلق ثانویه می 
شود، می دانیم که شــاخص آلایندگی هوا 
در بیشتر شــهرها همان ذرات معلق کمتر 
از ۲.۵ میکرون است از این رو حجم آلودگی 

افزایش می یابد.
وی گفــت: با توجه بــه اهمیــت موضوع، 
جلساتی با وزارت نفت داشــتیم و بازرسی 
کل کشــور هم ورود کرده بود، نمایندگان 
تمام پالایشــگاه ها هم حضور داشتند، قرار 
شــد تا ســال ۱۴۰۳ نیروگاه های بخاری 
برای کیفی سازی سوخت، مازوت را به طور 
کامل حذف کنند یا میــزان گوگرد مازوت 
را به زیر ۱ درصد برســانند در این شــرایط 
کیفیت مــازوت بهتر می شــود، البته این 
شامل بخشی از صنایع مانند پتروشیمی ها ، 
پالایشگاه ها ، فولاد و سیمان می شود که در 
زمستان دچار محدودیت سوخت می شوند 
اما در مجموع باید سیستم کنترلی مناسب 

نصب کنند.
گل علیزاده تاکید کــرد: تمام بخش ها چه 
خانگی و چــه صنعتی کــه گاز مصرف می 
کنند باید برای خروجی سیســتم کنترلی 
داشــته باشــند تا با اندازه گیری خروجی 
بتوان میزان اکســیدهای نیتــروژن را به 
حداقل رســاند، چند ســالی اســت که در 
تهران با آلاینــده ازن مواجه هســتیم که 
دومین آلاینده این کلانشــهر است، اینطور 
است که در تابســتان ناکس و اکسیدهای 
نیتروژن تحت تاثیر تابش شــدید خورشید 
به آلاینده ثانویــه ازن تبدیل می شــوند، 
مدتی است در تهران و اصفهان اکسیدهای 
نیتروژن افزایش یافته که در ســوخت های 
فسیلی و گاز موجود است؛ در زمان مصرف 
در خودرو و صنایع ســاطع و در هوا منتشر 
و با تابش خورشــید به ازن تبدیل می شود، 
بنابراین استاندارد کردن سوخت و استفاده 
از سیســتم های کنترلی در خروج صنایع 

باید جدی گرفته شود.

وح در آتش سوزی اوین قوه قضاییه اعلام کرد؛ چهار فوتی و ۶۱ مجر

 شلوغی اورژانس بیمارستان ها

ود از راه رسید آنفلوانزا خیلی ز
حبیب احسنی پور  مشاهدات میدانی از 
ســطح مراکز درمانی و درمانگاه های شبانه 
روزی، نشان می دهد بیشتر بیماران با علائم 
سرماخوردگی و آنفلوانزا به پزشک مراجعه 

می کنند.
 پاسی از شب گذشــته اما راهروی اورژانس 
بیمارستان هنوز مملو از بیمارانی است که 
صدای سرفه ها و عطسه های آنها یک لحظه 
قطع نمی شود. از کودک ۷ ســاله گرفته تا 
افراد مسن، در انتظار ویزیت پزشک هستند.

این روزها و شــب ها، مشــابه این صحنه را 
می تــوان در اغلــب بخش هــای اورژانس 
بیمارســتان ها شــاهد بود. افرادی با علائم 
مشــابه یکدیگر که نشــان می دهد درگیر 
بیماری فصل پاییز و زمســتان شده اند. اما، 
با یک تفاوت نسبت به ســال های گذشته و 
آن هم، شــروع زودهنگام سرماخوردگی ها 

و آنفلوانزای فصلی است.
متخصصین عفونی، پیش بینی کرده بودند 
که پاییز و زمســتان امسال، شــاهد شیوع 
آنفلوانزا باشــیم و دلیل آن نیز، رها شــدن 
پروتکل های بهداشتی پاندمی کرونا است. 
زیرا، در دو سال گذشــته و به دنبال شیوع 
بیمــاری کرونا در جهان، شــاهد تشــدید 
رعایت دســتورالعمل های بهداشــتی در 
مقابله با این ویروس بودیم و همین مســئله 
باعث شــد تا از شدت ســایر بیماری های 

ویروسی و عفونی، کاسته شود.
بر اســاس آنچه در دو ســال گذشته شاهد 
بودیم، وضعیت شیوع آنفلوانزا در مقایسه با 
ســال های قبل تر، به مراتب کمتر بود. این 
در حالی اســت که به دنبال فروکش کردن 
پاندمــی کووید ۱۹، رعایــت پروتکل های 
بهداشتی به پایین ترین سطح خود رسیده 

و تا حدودی، عادی انگاری شده است.
پیــام طبرســی رئیــس بخــش عفونی 
بیمارســتان مســیح دانشــوری، با عنوان 
این مطلب که امســال زودتر از ســال های 
قبل درگیر شــیوع آنفلوانزا شــدیم، گفت: 
سال های قبل شــیوع آنفلوانزا از اوایل آبان 
رخ می داد، اما امســال از مهر ماه با شــیوع 
آنفلوانزا مواجه شدیم.وی افزود: افرادی که 
علائم سرماخوردگی دارند، سریع تر خوب 
می شــوند اما وقتی علائم بیماری همراه با 
تنگی نفس و ســرفه طولانی مدت شــود 
باید به پزشــک مراجعه کرده تا با استفاده از 

داروهای ضد ویروسی بهبود یابند.
رئیس بخش عفونی مســیح دانشــوری، با 
عنوان این مطلب که شــیوع کرونا فعلًا کم 
شده اســت، گفت: پیشــگیری از ابتلاء به 
آنفلوانزا شبیه دستورالعمل های کرونا است 
و افراد باید با شستشــوی دست ها، رعایت 
فاصله اجتماعــی و زدن ماســک، جلوی 

شیوع بیماری را بگیرند.

ایــرج خســرونیا رئیس جامعه پزشــکان 
متخصص داخلی ایران، با عنوان این مطلب 
که پیش بینی می شود امسال شاهد افزایش 
موارد ابتلاء به آنفلوانزا باشیم، افزود: با توجه 
به کم شــدن موارد کرونــا و کاهش رعایت 
پروتکل های بهداشــتی، انتظــار می رود با 
افزایش مــوارد آنفلوانــزا در جامعه مواجه 
شــویم.وی با بیان این موضوع کــه موارد 
مرگ و میر آنفلوانزا کمتر از کرونا نیســت، 
ادامه داد: متأســفانه مردم، آگاهی زیادی از 
بیماری آنفلوانزا ندارنــد. در حالی که وقتی 
همه گیــری آنفلوانزا رخ می دهد، شــاهد 

موارد بستری و مرگ و میر هستیم.
رئیس جامعه پزشــکان متخصص داخلی 
ایران تاکید کــرد: اولویت تزریق واکســن 
آنفلوانزا با افرادی اســت کــه بیماری های 
زمینه ای، مزمــن، دیابت، ســرطان و…، 
دارند.آمیتیــس رمضانــی اســتاد تمــام 
بیماری های عفونی، با عنــوان این مطلب 
که پاییز، زمســتان و اوایل بهار زمان شروع 
آنفلوانــزا اســت، گفــت: ماه های شــیوع 

آنفلوانزا، آذر، دی و بهمن است.
وی در پاســخ به این ســوال کــه ویروس 
آنفلوانــزا با ویــروس ســرماخوردگی چه 
تفاوتــی دارد، افــزود: این ویــروس جزو 
آدنو ویروس ها و رینــو ویروس ها )عاملان 
ســرماخوردگی( نیســت، بلکــه شــامل 

آنفلوانزای A ، B و C اســت که بیشــترین 
مشکل انســان با گروه های A و B آنفلوانزا 
است.اســتاد تمام بیماری هــای عفونی در 
خصوص تفاوت آنفلوانزا و ســرماخوردگی، 
گفت: آنفلوانزا شــدیدتر، جدیدتر و مهم تر 
از ویروس های ســرماخوردگی اســت. این 
بیماری بسیار پر ســر و صدا است و با تب و 
سردرد شــدید بروز می کند و تدریجاً بعد از 

یک هفته تخفیف پیدا می کند.
وی افــزود: افرادی کــه بــه بیماری های 
زمینه ای مانند بیماری هــای قلبی، ریوی، 
کلیوی، کبدی دیابــت و بیماری های نقص 
سیســتم ایمنی مبتلا هســتند، به تزریق 
ســالانه واکســن آنفلوانزا اهتمــام ورزند. 
همچنین با توجــه به اینکه شــکل جدی 
بیماری آنفلوانــزا در مادران بــاردار دیده 
می شــود این گروه حتمــاً نیاز بــه تزریق 

واکســن آنفلوانزا دارنــد. در بیماران مبتلا 
به سرطان که از داروهای شــیمی درمانی 
اســتفاده می کننــد نیز ضــرورت تزریق 

واکسن آنفلوانزا وجود دارد.
مدیر گروه تحقیقات بالینی انستیتو پاستور 
گفت: بــا توجه بــه اینکه ویــروس کرونا و 
ویــروس آنفلوانــزا از جملــه ویروس های 
تنفســی هســتند، از این به بعــد، علائم 
کرونا می تواند بــا علائم آنفلوانزا اشــتباه 
شــود، بنابراین افتراق ایــن دو بیماری به 
دلیل تفاوت درمان آنهــا از اهمیت ویژه ای 
برخــوردار اســت.وی دربــاره راه انتقال 
آنفلوانزا افــزود: راه اصلی انتقــال از طریق 
قطرات و ترشحات تنفســی است و راه غیر 
مســتقیم آن مانند دست دادن با همدیگر و 
یا دست زدن به اشیایی است که قبلًا توسط 

فرد بیمار آلوده شده است.



اصفهان-مریم مومنی شــرکت توزیع برق اصفهان میزبان امام جمعه 
رهنان و شهردار منطقه ۱۱ بود

در این مراســم که سرپرست شــرکت توزیع برق اصفهان معاونین ، مدیر 
برق منطقه ۳ و مدیر روابط عمومی حضور داشت مهندس علیرضا کشانی 
سرپرست شــرکت توزیع برق اصفهان از حل برخی از چالش های گذشته 
گفت : با توجه به اینکه در سال گذشته خاموشی هایی اتفاق افتاد در سال 
جاری نگرانی هایی در این خصوص وجود داشــت اما صنعت برق با توجه 
به اینکه در سال ۱۴۰۱ با افزایش زود هنگام هوا ؛ بارش کم باران و تشدید 
خشکســالی به همراه افزایش مصرف روبرو بود ولی تابستانی با کمترین 
چالش را ســپری و با اجرای برنامــه های عملیاتی ســال ۱۴۰۱ را بدون 

خاموشی مشترکین خانگی سپری کرد .
وی ابراز داشت : در تمام بخش های صنعتی ، کشــاورزی و اداری برنامه های 

عملیاتی در خصوص مدیریت مصرف انجام شد
وی خاطر نشان کرد : از اقدامات دیگر رصد الگوی برق در ادارات دولتی بود به 
نحوی که در تابستان سال جاری اداراتی که بیش از حد استاندارد برق مصرف 
کردند را قطع نمودیم و شاهد ۳۰ درصد کاهش مصرف برق در ادارات دولتی 

بودیم .
در ادامه این نشست شــهردار منطقه ۱۱ به مشــکلات عدیده ای که در 
قسمت غرب اصفهان هست پرداخت و گفت : امکانات آموزشی ، تفریحی 
ودرکل زیر ســاخت های شــهری در غــرب اصفهان به نســبت مناطق 

دیگر کمتر اســت و کمتر هزینه شــده اســت در صورتی که اولین شهید 
اصفهان در ســال ۵۶ در غرب اصفهان به نام مرتضی شریفی جان خود را 
در راه اسلام اهدا کرد و همچنین گلستان شــهدای رهنان بعد از گلستان 
شهدای اصفهان با ۵۰۰ شهید سرافراز بیشــترین شهید را تقدیم انقلاب 

کرده است .
حسینی تاکید کرد : به حمداله تعامل خوبی بین ما و برق منطقه ۳ بوده است

حجه الاسلام شــریفی امام جمعه رهنان نیز از خدمات شرکت توزیع برق 
اصفهان تقدیر و عنوان کرد اتفاقاتی که امســال در صنعــت برق رخ داد 
همراه با یک نظــم و توافقات صورت گرفت که موجب شــد رضایتمندی 

مردم ایجاد شود و چرخ تولید نیز متوقف نشود .

اصفهان

میزبانی شرکت توزیع برق اصفهان از امام جمعه رهنان و شهردار منطقه ۱۱ 

شــرکت ملی  اهواز - محمــد مجدم
حفاری ایران با هــدف افزایش رضایتمندی 
ذینفعان، ارائه خدمات منطبــق با نیازهای 
مشــتری و حضور فعــال در مناقصات برای 
هفتمین دوره ســه ســاله موفق به تمدید 
گواهینامــه مدیریــت های کیفیــت ) ایزو 
۹۰۰۱( ، زیســت محیطی ) ایزو ۱۴۰۰۱( و 

ایمنی و بهداشت حرفه ای )۴۵۰۰۱( شد.
حسین نظری رئیس مهندســی ساختار و 
بهــره وری و دبیر کمیته راهبری شــرکت 
با تبریــک میلاد نبی مکرم اســلام حضرت 
محمــد مصطفــی)ص( و گرامیداشــت 

روز جهانــی اســتاندارد ) ۲۲ مهرمــاه(، 
گفت: ممیــزی اســتمرار گواهینامه های 
سیســتم مدیریت کیفیت شرکت بر اساس 
اســتانداردهای ۹۰۰۱ از ســوی شــرکت 
گواهــی دهنــده SGS ایران در راســتای 
روزآمــدی و بــر اســاس ضوابط ســازمان 
اســتاندارد در واحدهای عملیاتــی، فنی، 
پشتیبانی و ستادی شرکت که در حال حاضر 
بالاترین سطح استاندارد است، استقرار دارد.

وی با اشــاره به تاکید مدیریت ارشد شرکت 
مبنی بر استقرار و کاربســت استانداردهای 
رایج در شرکت افزود: استانداردهای مدیریت 

کیفیت ، محیط زیســت و ایمنی و بهداشت 
حرفه ای در تمامــی موقعیت های عملیاتی 
و دســتگاه های حفاری از دو دهه گذشته تا 
کنون براساس فرایندهای تعریف شده ، اجرا 

می شود.
نظری اظهارکرد: این شــرکت علاوه بر اخذ 
گواهینامه های سیســتم مدیریت کیفیت 
ایزو ۹۰۰۱ با ویرایش ۲۰۱۵ ، در سال جاری 
موفق به استقرار استاندارد مدیریت زیست 
محیطی براساس ۲۰۱۵ _ ۱۴۰۰۱ و ایمنی 
و بهداشــت شــغلی ایزو ۲۰۱۸ < ۴۵۰۰۱ 

گردیده است.

مدیــرکل بنیاد مسکن انقلاب  ایلام -حسن بیگی
اســلامی ایلام با بیان اینکه عملیات احداث واحدهای 
نهضت ملی مسکن با پیشرفت فیزیکی مناسب در حال 
اجراست، گفت: تاکنون یک هزار و ۵۶۱ واحد اخذ پروانه 

پروژه نهضت ملی مسکن در این استان صادر شده است.
حبیب الله محبی اظهار داشــت: بنیاد مســکن به 
عنوان کارگزار راه و شهرســازی، احداث حدود سه 
هزار واحد مسکن ملی را در دســتور کار قرار دارد 
که عمده این پروژه ها در ســطح شــهر ایلام آغاز 

شده است.
وی افزود: عملیــات اجرایی احداث مســکن ملی 
در ســطح شهرســتان های ایوان ۳۲ و دره شــهر 
۱۰۴ واحد نیز آغاز شــده و در مابقی شهرســتان 
ها دهلران ۷۶ واحد، لومــار ۲۰ واحد، آبدانان ۲۸ 

واحد، ملکشــاهی ۱۰۰ واحد، ســرابله ۳۲ واحد و 
مهران ۲۱۲ واحد تفاهم نامه ها منعقد شده است.

مدیرکل بنیاد مســکن انقلاب اســلامی ایلام از انعقاد 

قرارداد ۸۸۳ مورد با بانک های اســتان خبر داد و یادآور 
شــد: تاکنون ۲ هزار و ۱۹۸ نفر از متقاضیان آورده ۴۰۰ 

میلیون ریالی خود را پرداخت کرده اند.

محبی، پیشــرفت فیزیکی پروژه های مســکن ملی در 
استان را ۲۵ درصد عنوان کرد و تاکید کرد: هم اکنون در 
پروژه ۶۳۰ واحدی ماهور شهر ایلام سرعت عمل احداث 

در حال رکورد زدن است.
به گفته وی، اســکلت ۲ بلوک پروژه ماهور شــهر 
ایلام بــه طور کامل اجرا شــده و پروژه بلــوار نماز 
شهر ایلام در مرحله تکمیل اســکلت بوده و مابقی 
پروژه ها نیز با پیشــرفت فیزیکی مناســب در حال 

اجراست.
نهضت ملی مسکن یکی از سیاســت های کلان دولت 
ســیزدهم در حوزه مســکن اســت که بر اســاس این 
سیاست، احداث ۴ میلیون واحد مسکونی طی ۴ سال در 
برنامه دولت قرار گرفته که سهم  استان ایلام از طرح ملی 

نهضت مسکن ۳۲ هزار و ۶۰۱ واحد است.

نماینده مــردم تبریز،  تبریز-رحیــم جباردخت
آذرشهر و اســکو در مجلس شورای اسلامی گفت: ۴۲۰ 
میلیون یورو برای خط ۲ قطار شــهری تبریز از فاینانس 

خارجی به حساب شهرداری این شهر واریز می شود.
حجت الاســلام میرتاج الدینــی امــروز در بازدیــد از 
طرح های عمرانی شهرداری منطقه ۵ تبریز اظهار کرد: 
۴۲۰ میلیون یورو اعتبار از ســوی بانک فایننشال چین 
برای خط ۲ قطار شــهری تبریز در نظرگرفته شده و در 

انتظار دستور معاون اول رئیس جمهور است.
وی اعــلام کرد: پیگیر برخــی از اعتبارات شــهرداری 
همچون عــوارض شــهری و ســهم شــهرداری ها از 

ارزش افزوده مالیات در مجلس شورای اسلامی هستیم.
این نماینده مجلس افــزود: شــهرداری تبریز اراضی 
رهاشده دستگاه های دولتی را پایش کند و نمایندگان 

تبریز نیز پیگیر تعیین تکلیف این اراضی هستند.شهردار 
تبریز هم گفــت: آخرین وضعیت ۷۷ طــرح نیمه تمام 
شــهری احصا شــده و با هماهنگی با اعضای شــورای 
اسلامی شهر، اســتاندار آذربایجان شرقی و نمایندگان 
تبریز در مجلس شــورای اســلامی فعال ســازی این 
پروژه ها جزو برنامــه کاری قرار گرفته است.هوشــیار 
اظهار کــرد: بزرگترین دســتاورد شــهرداری، احصا و 
تعیین تکلیف پروژه های نیمه تمام اســت که علاوه بر 
توسعه شهری به اشتغالزایی نیز کمک می کند.وی ادامه 
داد: نتیجه همراهی نمایندگان تبریز در مجلس شورای 
اسلامی با مدیریت شهری، اخذ اوراق مشارکت در حوزه 
حمل و نقل عمومی شهر همچون مترو و اتوبوس است و 
تولید آسفالت نسبت ســال قبل پنج برابر بیشتر شده و 
تلاش داریم دومین کارخانه تولید آســفالت را در غرب 

تبریز راه اندازی کنیم.خــط ۲ متروی تبریز به طول حدود 
۲۲/۴ کیلومتر شامل ۲۰ ایستگاه از محدوده زمین های 
قراملک )کارخانه کود آلی( شــروع شده، از طریق خیابان 
وحدت و میدان قراملک و پس از عبور از زیر خیابان آخونی، 

خیابان قدس، ســه راه امین، میدان دانشسرا وارد خیابان 
عباسی شده و تا میدان شــهید فهمیده امتداد یافته و در 
ادامه به سمت سه راهی ولیعصر، میدان استاد معین حرکت 

می کند و در نهایت در میدان بسیج خاتمه می یابد.

ایلام

آذرباربایجان شرقی

وانه واحدهای نهضت ملی مسکن در ایلام صدور یک هزار و ۵۶۱ پر

وی تبریز و اعتبار به خط ۲ متر اختصاص ۴۲۰ میلیون یور

اصفهان-مریــم مومنی بیســت و پنجمین 
نمایشگاه بین المللی صنعت ســاختمان در اصفهان 

برگزار می شود
بیســت و پنجمیــن نمایشــگاه بین المللی صنعت 
ســاختمان از تاریخ ۲۶ مهر به مــدت ۴ روز با حضور 
برندهای مطرح در محل دائمی نمایشــگاه اصفهان 

برگزاری می گردد.
این نمایشگاه با حضور ۱۲۸ شــرکت و تولید کننده 
آغاز به کار خواهد کرد. شرکت هایفعال در حوزه های 
سبک سازی و مقاوم سازی، شیرآلات، لوله و اتصالات، 
تولیــد کننده پنجــره، تولیــد آجر، ســقف کاذب، 
هوشــمند ســازی، تولید کنندگان بتن و آسانسور 
آخرین دســتاوردها و ظرفیتهای خود راظرف چهار 
روز برگــزاری این رویــداد نمایشــگاهی به نمایش 

می گذارند.
نمایشگاه بین المللی صنعت ســاختمان اصفهان در 
متــراژ ۸۹۰۰ متر و با حضور مشــارکت کنندگانی از 
استان های تهران، خراســان رضوی، اصفهان، فارس، 
ســمنان، خراســان شــمالی، قم، یزد، هرمزگان و 

خوزستان برگزار خواهد شد.

این نمایشــگاه در شــرایطی برگزار می گــردد که از 
نظر کیفیت نســبت به دوره های ســابق ارتقاء یافته 
و برندهای مطرحی را گرد هم آورده اســت. از جمله 
این برندها می توان به آجر شــهرزاد، شرکت تولیدی 
بهریزان، آریا بــارون، فولاد فرم ســپاهان، تانگیران، 

جهان آرای اسپادانا و بتن همدانیان اشاره کرد.
علاقه مندان به بازدید از نمایشگاه بین المللی صنعت 
ســاختمان می توانند در روزهای ۲۶ تا ۲۹ مهرماه در 
ســاعت بازدید ۱۱ تا ۲۰ به محل نمایشگاه اصفهان 
واقع در کمربندی شرق، روبروی منطقه روشن دشت 

مراجعه کنند.

مدیرکل راهداری و  کرمانشاه-حسنا فخارزاده
حمل و نقل جاده ای اســتان کرمانشاه گفت : در ۶ ماه 
سپری شده از سال جاری چهار میلیون و ۴۸۲ هزار تن 
کالا از مبدا استان کرمانشاه توسط ناوگان حمل و نقل 

جاده ای جابجا شد.
فریبــرز کرمی مدیــرکل راهداری و حمــل و نقل 
جــاده ای اســتان کرمانشــاه گفــت : از ابتــدای 
ســال جاری ۲۶۵ هزار و ۷۲۵ نســخه حواله صادر 
و تعــداد بارنامه ها صادر شــده ۲۸۵ هزار نســخه 
اســت و صدور بارنامه الکترونیکی به منظور امنیت 
جابجایی حمــل و نقل کالا، بهبود اســتاندارد های 
حمل بار، افزایش ایمنــی و کاهش تلفات جاده ای، 
برقراری عدالت توزیع بار در ایجاد ســامانه بارنامه 
برخط و یا همان الکترونیکی شدن صدور بارنامه به 
عنوان یک تحول در حــوزه حمل و نقل جاده ای نیز 

در حال انجام است.
وی گفت: بیشــتر تنــاژ جابجایی کالا در ســطح 
اســتان مربــوط بــه شهرســتان کرمانشــاه با 
۲ میلیــون و ۷۹۶ هزار تن اســت و در اســتان 
کرمانشــاه به دلیل دارا بودن ۲ کارخانه سیمان 

از عمده بــار اســتان به اقصــی نقاط کشــور و 
پایانه هــای مرزی ســیمان کیســه ای و فله ای با 
تناژ ۸۷۲ هزار تن کالای اصلی جابجا شده است.

مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
کرمانشــاه اظهار کرد: ۱۰ کالای عمده حمل شده 
در سطح استان کرمانشاه شــامل سیمان بصورت 
کیســه ای و فله، کلینگر، اوره، پلــی اتیلن، خاک 
معدنــی، ســنگ ســنگبری، گازوئیل، مــازوت و 

کنجاله است.

اصفهان کرمانشاه

ویداد صنعت ساختمان نصف جهان میزبان بزرگترین ر جابجایی 4 میلیون تن کالا از مبدا استان کرمانشاه

تمدید گواهینامه مدیریت های کیفیت
زیست محیطی و ایمنی و بهداشت حرفه ای شرکت ملی حفاری ایران  

رئیس بازرسی فنی شرکت گاز استان :

وژه های گازرسانی از اولویت  کنترل کیفیت پر
های گاز خوزستان است

در راستای اقدامات پیشگیرانه از وقوع حوادث،  اهواز – محمد مجدم
۳۰۴ مورد بازرسی کنترل کیفیت از پروژه ها و ایستگاه ها توسط بازرسی 

فنی در سه ماهه دوم سال جاری صورت گرفته است.
اسفندیار چهرازی رئیس بازرسی فنی این شرکت گفت: کنترل کیفیت 
اجرای پروژه  های گازرســانی و تاسیســات در حال بهره برداری یکی از 
اولویت های شــرکت گاز اســتان خوزســتان جهت جلوگیری از وقوع 

حوادث است.
وی با بیان مطلب فوق افزود: ۳۰۴ مورد بازرســی از پــروژه ها، ۹۱ مورد 
بازرسی از ایســتگاه های تقلیل فشــار، ۹۷ مورد بازرســی از ایستگاه 
های حفاظت کاتدیک، ۲۰ هــزار و ۴۵۳ مورد نظارت و تائیدیه تســت 
هیدرواســتاتیک، ۲۶۳ هــزار و ۵۰۳ مــورد نظارت و تائیدیه تســت 
نیوماتیک، ۱۰۷ هزار و ۵۹۲ مورد نظارت و تائیدیه تســت پوشش و ۵۵ 
تست و صدور مجوز جوشکاران فولادی و پلی اتیلن از جمله اقدامات مهم 
و اساسی واحد بازرسی فنی در راستای اقدامات پیشگیرانه و جلوگیری از 

وقوع حوادث می باشد.

مدیر درمان تامین اجتماعی بوشهر:

تجلیل و تکریم ایثارگران پاسداشت
 ارزش ها است

همایش تجلیل از ایثارگــران مدیریت  بوشــهر - رضا حیدری
درمــان تامیــن اجتماعی بوشــهر بــا حضــور جمعــی از فرزندان 
شــهدا،جانبازان و رزمندگان در ســالن اجتماعات مدیریت درمان 

بوشهر برگزار گردید.
دکتر حسن اســماعیلی مدیر درمان تامین اجتماعی بوشهر در همایش 
تجلیل از ایثارگران مدیریت درمان با اشــاره به نقــش جامعه ایثارگری 
کشور در حفظ امنیت و تمامیت میهن اسلامی گفت: بدون شک تجلیل 
از ایثارگران پاسداشت ارزشهاســت و نباید اجازه دهیم حماسه آفرینی 
مجاهدان و دریادلان در روزگار سرنوشــت ســاز دفاع مقدس در کانون 

بی توجهی قرار گیرد.
مدیر درمان تامین اجتماعی بوشــهر گفت: انتقال و بازشناسی فرهنگ 
ناب ایثار و شهادت به نسل های آتی وظیفه ای است بر دوش ما تا قدردان 

گوشه ای از جانفشانی های ایثارگران باشیم.
دکتر اسماعیلی اظهار داشــت: امروزه اگر استکبار جهانی با همه توطئه 
ها و تهاجمات همه جانبه در آســیب رساندن به نظام اسلامی ایران ناکام 

مانده همه به پشتوانه فرهنگ غنی ایثار و ایثارگری است.
مدیر درمان تامین اجتماعی بوشهر ابراز داشت: اشتغال بالغ بر ۲۰۰ نفر از 
ایثارگران در مجموعه مدیریت درمان تامین اجتماعی بوشهر و واگذاری 
۶۰ درصد از پســت های مدیریتی به آنان گامی در جهت استفاده از توان 
و ظرفیت بالای جامعه ایثارگری و افتخاری برای مدیریت درمان تامین 

اجتماعی استان می باشد.
در این همایش ایثارگران به بیان مشکلات و نقطه نظرات خود پرداختند 

و در پایان نیز با اهداء لوح و هدایایی از ایشان تقدیر شد.

وی عمومی دوگانه سوز شدن 4 هزار خودر
 در استان اردبیل

اردبیل-افسون جبارزاده مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی منطقه اردبیل گفت: تاکنون، ۴هزار خودروی عمومی در اســتان 

دوگانه سوز شدند.
GCR. مدنی گفت: تاکنون چهارهزار و ۲۵۰ دســتگاه خودرو در سامانه

niopdc.ir برای تبدیل به دوگانه سوز در سطح منطقه ثبت نام کرده اند 
که از این تعداد ۴۰۰۰ خودرو دوگانه سوز شدند و ۲۵۰ دستگاه خودروی 

دیگر در صف تبدیل هستند.
 مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه اردبیل با اشاره به آغاز 
دوگانه سوز کردن خودروهای مسافر بر اینترنتی می گوید: طرح تبدیل 
خودروهای مســافر بر شــخصی به دوگانه ســوز با اولویت ماشین های 
پرمصرف و اعطای یارانه از ماه های قبل شروع شــده است و بر اساس آن 

حدود ۷۵ درصد از هزینه تبدیل به صورت یارانه دولتی پرداخت می شود.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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دکتر فرزین:
  بانک ملی ایران با ابزارهای متنوع آماده

ح های   ارائه هرگونه خدمات مالی به طر
عمرانی در مشهد است

دکتر فرزین در دیدار با شهردار مشــهد با بیان این که بانک ملی ایران 
آماده ارائه هرگونه خدمات مالی به طرح های عمرانی در شــهر مقدس 
مشهد است، اظهارداشــت: بانک ملی ایران می تواند از طریق ظرفیت 
های متعدد و ابزارهای متنوع مالی نظیــر اوراق گام، برات الکترونیک 
و انواع ســکوک ،تامین مالی پروژه هــا و طرح های ســرمایه گذاری 

شهرداری مشهد را بر عهده بگیرد.
به گزارش روابــط عمومی بانک ملی ایران، دکتــر محمدرضا فرزین به 
همراه مدیران ارشــد بانک ملی ایــران در این دیدار با اشــاره به وجود 
مضجع شریف ثامن الحجج حضرت علی بن موســی الرضا )ع( و حضور 
زائران بی شمار در شهرمقدس مشهد گفت: بانک ملی ایران در راستای 
حمایت از زیرســاخت های اســتان خراســان رضوی نگاه ویژه ای به 
شهرداری مشهد در راستای توسعه و پیشرفت پروژه های عمرانی این 

شهر دارد.
مدیرعامل بانک ملی ایران با بیان این مطلب که در شــهر مشهد بانک 
ملی ایران بالاترین ســهم را در بین بانک ها در ارائه خدمات مالی دارد، 
افزود: مســئله اصلی پروژه های اقتصادی کلان مشــهد مساله تامین 
مالی اســت و بانک ملی ایران با در اختیار داشتن ظرفیت ها و ابزارهای 
قدرتمند و متنوع مالی تــا حصول نتیجه طرح ها در کنار شــهرداری 
مشهد خواهد بود.وی در ادامه با اشــاره به این که بانک ملی ایران سهم 
بسیار زیادی در تامین مالی خُرد و پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به 
عموم مردم دارد، تصریح کرد: تاکنون بیــش از ۶۰۰ هزار میلیارد ریال 
تسهیلات قرض الحسنه در حوزه پرداخت تسهیلات خرد توسط بانک 
ملی ایران به متقاضیان پرداخت شده اســت .دکتر فرزین در ادامه این 
دیدار بانک ملی ایران را در بین بانک های کشور یک بانک جامع دانست 
و خاطرنشــان کرد: در حال حاضر این بانک در امور عملیات بانکداری 
خٌرد، تجاری، شرکتی و ســرمایه گذاری فعال است و یکی از مهمترین 

سازوکارهای تامین مالی در حوزه سرمایه گذاری را در اختیار دارد.
فرزین ادامــه داد: بانک ملی ایران مصمم اســت از طریق ظرفیت های 

مالی خود در اجرای طرح ملی مسکن در کشور نقش آفرینی کند.
در ادامه این دیدار ســید عبدالله ارجایی شهردار مشهد با بیان این که از 
گذشته همکاری و تعاملات بسیار زیاد و ســازنده ای شهرداری مشهد 
با بانک ملی ایران در پیشــبرد طرح های عمرانی داشــته اســت، ابراز 
امیدواری کرد با توجه به ظرفیت های فرهنگــی ، مذهبی و اقتصادی 
شهر مشهد، این اراده وجود دارد که همکاری ها در حوزه های متعدد و 

متنوع تری گسترش یابد .

میزان سپرده های بانک ملت به رقم بی سابقه 
863.000 میلیارد تومان رسید

بانک ملت، گــزارش عملکرد یک ماهــه منتهی به پایان شــهریورماه 
امسال را منتشر کرد که بر اســاس این گزارش، مانده سپرده های این 
بانک در پایان نیمه اول ســال بــه حــدود ۸.۶۳۵.۲۸۵ میلیارد ریال 

افزایش یافته است.
به گزارش روابــط عمومی بانک ملــت، این بانک که با نمــاد وبملت و 
ســرمایه نزدیک به ۲۶۲.۰۴۳ میلیارد ریال از بانک های فعال در بازار 
سرمایه کشور محسوب می شود، در شهریورماه مبلغی بالغ بر ۳۶.۰۰۸ 
میلیارد ریال و در ۶ ماهه ابتدای ســال بیش از ۲۲۵.۲۱۵ میلیارد ریال 

به سپرده گذاران، سود پرداخت کرده است.
این گزارش حاکی است، درآمد بانک ملت از محل اعطای تسهیلات در 
یک ماهه شــهریور ۱۴۰۱ مبلغی نزدیک به ۷۶.۱۷۵ میلیارد ریال و در 

نیمه اول سال مبلغی حدود ۳۹۱.۹۴۳ میلیارد ریال بوده است.
همچنین در شهریورماه سال جاری، درآمد سپرده گذاری وبملت بیش 
از ۶.۷۹۶ میلیارد ریــال، درآمد اوراق بدهی این بانــک بالغ بر ۵.۱۳۹ 
میلیارد ریال و درآمد کارمزد آن بیــش از ۶.۴۰۱ میلیارد ریال گزارش 
شــده اســت.درآمد بانک ملت در نیمه اول ســال نیز از محل اعطای 
تســهیلات نزدیک به ۳۹۱.۹۴۳ میلیارد ریال، از محل سپرده گذاری 
بیش از ۴۸.۲۷۷ میلیارد ریال، از محــل اوراق بدهی حدود ۴۷.۱۲۵ 
میلیارد ریال و از محل کارمزدهای دریافتــی بالغ بر ۴۷.۵۳۳ میلیارد 
ریال اعلام شــده است.بر اســاس گزارش درج  شده در ســامانه کدال 
ســازمان بورس، بانک ملــت از محل اعطــای تســهیلات مرابحه در 
شهریورماه حدود ۳۶.۵۰۷ میلیارد ریال و در ۶ ماهه حدود ۲۰۰.۰۶۰ 

میلیارد ریال درآمد کسب کرده است.
درآمد وبملت از محل تســهیلات ارزی هم در یک ماهه شــهریورماه 
ســال جاری حدود ۱۲.۶۳۹ میلیارد ریال و در نیمه اول امسال حدود 

۵۱.۵۳۱ میلیارد ریال بوده است.
عقد ســلف در رده بعدی درآمدزایــی بانک ملت از محل تســهیلات 
اعطایی در ششمین ماه سال بوده به گونه ای که وبملت از محل اعطای 
این تسهیلات در شــهریورماه بیش از ۱۰.۸۷۳ میلیارد ریال و در فصل 
بهار و تابســتان امســال حدود ۵۷.۲۶۷ میلیارد ریال درآمد به دست 

آورده است.

سید ضیاء ایمانی:
وشیمی  وژه های صنعت پتر  تامین مالی پر

در بانک صادرات ایران
مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت: هم افزایی شــبکه بانکی کشور و 
صنایع مادر، ظرفیت های بزرگتری برای خدمت به مردم ایجاد می کند 
و بانک صادرات ایران با این هدف، برای تامین مالی صنعت پتروشیمی 

آمادگی کامل دارد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، ســید ضیــاء ایمانی در 
سفر به استان خوزســتان در دیدار با برخی مدیران بنگاه های تولیدی 
و واحدهای بزرگ پتروشیمی کشور با تاکید بر این مطلب افزود: شبکه 
بانکی کشــور و شــبکه صنعت و تولید کشــور دو مجموعه هم راستا و 
هماهنگ هستند که با هم افزایی بیشتر، ظرفیت های بزرگ تری را برای 
خدمت به مردم و اقتصاد کشــور فراهم خواهند کــرد و بانک صادرات 
ایران از تمامی ظرفیت های موجود در کشــور و شــعب خارج از کشور 

برای حمایت از صنعت پتروشیمی استفاده خواهد کرد.
ایمانی بــا تاکید بر اینکه بانک صــادرات ایران با تمام تــوان برای ارائه 
خدمات به صنعت پتروشیمی آمادگی کامل دارد، افزود: بانک صادرات 
ایران با داشتن شعب در اغلب کشــورهای حاشیه خلیج فارس، لبنان و 
اروپا قادر به ارائــه تمامی خدمات مالی و بانکی اســت. همچنین بانک 
صادرات ایران با داشــتن شــرکت های مختلف ابزاری از جمله صرافی 
ســپهر، کارگزاری بانک صادرات، بیمه ســرمد، تامین سرمایه سپهر 
و... امکان تامین مالــی ارزی پروژه های صنعت پتروشــیمی در خارج 
از مرزهای کشــور را نیــز دارد. مدیرعامل بانک صــادرات ایران اظهار 
کرد: این بانک برای حمایت از ســرمایه گذاری های ثابت و شــرکت در 
پروژه های بزرگ به صورت مســتقل و سندیکایی، خدمات متنوع خود 
را از جمله تامین مالی به صورت ســرمایه در گردش، اعتبارات اسنادی 
و ضمانت نامه و ســایر خدمات مورد نیاز صنعت پتروشیمی، جدی تر از 

گذشته ارائه خواهد کرد. 
ایمانــی همچنین با اشــاره به ظرفیــت اوراق گام بــرای تامین مالی 
پروژه های بزرگ صنعتی، افزود: اســتفاده از ایــن اوراق فرصت خوبی 
برای واحدهای تولیــدی در جهت بهــره بــردن از ظرفیت های بازار 

سرمایه است.

سود خالص بیمه مرکزی ۸۴ میلیاردی شد
اطلاعات مالی بیمه مرکزی که به تازگی منتشــر شــده نشان می دهد 
این سازمان توانسته در ســال ۱۴۰۰ نسبت به سال ۱۳۹۹ سود خالص 

ناشی از فعالیت های خود را ۲۱.۷ درصد بیشتر کند.
 در روزهای اخیر وزارت اقتصاد با افشــای صورت  مالی شــرکت های 

دولتی، عملکرد مالی آن ها در سال گذشته را برای عموم منتشر کرد.
بررســی صورت حســاب مالی بیمه مرکزی نشــان می دهد که جمع 
دارایی های بیمه مرکزی در سال گذشــته با ۱۸ درصد افزایش همراه 

بوده و البته جمع بدهی های آن نیز حدود ۲۵ درصد رشد کرده است.
جمع دارایی های بیمه مرکزی در ســال ۱۴۰۰ معادل ۴۲ هزار و ۷۲۰ 
میلیارد و ۹۹۲ میلیــون و ۸۰۰ هزار تومان اعلام شــده که این رقم در 
ســال ۱۳۹۹ معادل ۳۶ هزار و ۸۳ میلیارد و ۸۷۵ میلیون و ۷۰۰ هزار 

تومان بوده است.
جمع بدهی های بیمه مرکزی در ســال گذشــته نیــز ۳۴ هزار و ۴۰۶ 
میلیارد و ۱۵۳ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان و در ســال ۱۳۹۹ معادل ۲۷ 

هزار و ۶۱۳ میلیارد و ۳۱۴ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان اعلام شده است.
بیمه مرکزی در ســال گذشته توانسته درآمد ســرمایه گذاری از محل 

منابع بیمه ای خود را ۳۸.۶ درصد نسبت به سال قبل از آن بیشتر کند.
بنابراین، درآمد ســرمایه گذاری از محل منابع بیمه ای بیمه مرکزی از 
۳۴۴۲ میلیــارد و ۷۸۸ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان در ســال ۱۳۹۹ به 
۴۷۷۳ میلیارد و ۴۰۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان در سال ۱۴۰۰ رسیده 

است.
همچنین، ســود خالص بیمه مرکزی در ســال گذشــته بیش از ۸۴ 

میلیارد تومان محاسبه شده است.
این در حالی است که ســود خالص این نهاد در سال ۱۳۹۹ معادل ۶۹ 
میلیارد و ۵۶۶ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان بوده اســت، بنابراین، ســود 
خالص بیمه مرکزی ناشــی از فعالیت های خود در سال گذشته ۲۱.۷ 

درصد بیشتر شده است.

سرپرست بانک مسکن خبر داد
پرداخت ۵ هزار و ۷۹۱ میلیاردتومان تسهیلات 

نوسازی بافت فرسوده
سرپرست بانک مسکن از انعقاد قرارداد ۵ هزار 
و ۷۹۱ میلیاردتومان تســهیلات نوسازی در 
بافت فرسوده خبر داد و گفت: از ابتدای دولت 
سیزدهم تاکنون ۳ هزار و ۸۹۳ میلیارد تومان 
تســهیلات نوســازی به ۱۴ هزار و ۳۹۰ واحد 

توسط بانک مسکن پرداخت شد.
به گزارش پایگاه خبری بانک مســکن - هیبنا، 
دکتر علی عسکری سرپرست بانک مسکن در گفت وگو با پایگاه خبری 
وزارت راه و شهرســازی، آماری از میزان تســهیلات نوسازی در بافت 
فرســوده ارایه کرد و توضیح داد: از ابتدای اجرای طرح نوســازی بافت 
فرسوده از ســال ۱۳۹۸ تاکنون در مجموع ۳۸ هزار و ۷۵۸ واحد برای 
دریافت تسهیلات نوسازی به بانک مسکن معرفی شد که بانک تاکنون 
با ۳۷ هزار و ۷۷۶ واحد به میزان ۵ هــزار و ۷۹۱ میلیارد تومان قرارداد 
منعقد کرده است.سرپرســت بانک مســکن ادامه داد: از ابتدای دولت 
ســیزدهم تاکنون ۱۴ هزار و ۸۰۱ واحد متقاضی دریافت تســهیلات 
نوســازی در بافت فرسوده به بانک مسکن معرفی شــد و بانک تاکنون 
با ۱۴ هزار و ۳۹۰ واحد برای پرداخت تســهیلات قرارداد منعقد کرده 
است.عســکری مبلغ قرارداد منعقد شــده از ابتدای دولت ســیزدهم 

تاکنون را ۳ هزار و ۸۹۳ میلیارد تومان برشمرد.
وی یادآور شــد: از ســال ۱۳۹۸ تا پایان مردادماه ۱۴۰۰ نیز تعداد ۲۳ 
هزار و ۹۵۷ واحد برای دریافت تســهیلات به بانک معرفی شــدند که 
بانک طی این مدت با ۲۳ هزار و ۳۸۶ واحد قرارداد منعقد کرد و یکهزار 
و ۸۹۸ میلیاردتومان تسهیلات به این تعداد از واحد در مدت اعلام شده 

پرداخت شد.

وژه های  بانک توسعه تعاون تأمین مالی پر
زیست محیطی را بر عهده گرفته است

بانک توســعه تعاون تأمین مالــی پروژه های 
زیســت محیطی را بر عهده گرفته استرییس 
هیات مدیره بانک توسعه تعاون از تأمین مالی 
پروژه های زیســت محیطی توســط این بانک 

خبر داد
ســید باقر فتاحی رییس هیــات مدیره بانک 
توسعه تعاون در جلســه با مدیرعامل صندوق 
ملی محیط زیست اظهار داشت: شبکه شــعب بانک برای اجرای مفاد 
تفاهم نامه فی مابیــن بانک و صندوق هدایت می شــوند و پرونده های 
معرفی شده از ســوی صندوق در مهلت مقرر مورد بررسی قرار گرفته 

و روند پرداخت تسهیلات تسریع می یابد.
وی افزود: حفظ محیط زیست به عنوان بزرگترین سرمایه ملی، کاهش 
آلاینده ها، کمک به مدیریت منابع آب، ســاماندهی رونــد بازیافت و 
کمک به توســعه فرآیندهای تولیدی مطابق با معیارها و استانداردها 
از مهمترین محورهای پروژه های معرفی شــده محیط زیســت تلقی 
می گردد و مســئولیت اجتماعی و نگاه راهبردی به مقوله پیشــرفت و 
توســعه ایجاب می کند بانک توســعه تعاون با ایفای نقــش عاملیت، 
بخش محیط زیست کشور را همراهی نماید.رییس هیات مدیره بانک 
توســعه تعاون گفت: مطابق تفاهم نامه مقرر است ۷۵۰۰ میلیارد ریال 
تسهیلات به معرفی شــدگان پرداخت گردد که بانک ۴۵۰۰ میلیارد 

ریال منابع داخلی را در مسیر این تفاهم نامه بکار می گیرد.
فتاحی تاکید کرد: با برگزاری جلسات مستمر و پایش دقیق پرونده های 
ارجاعی به شــعب، این روند را در پیش می گیریم تا هــر گونه تدبیر و 
اقدام لازم جهت تسهیل و پیشبرد پرونده ها در مدت زمان کوتاه اتخاذ 

گردیده و مسیر پرداخت هموار گردد.
فتاحی تصریح کــرد: ارکان اعتباری بانک توســعه تعاون طی ماه های 
اخیر اقدامات مستمر و پیوســته ای برای تسریع در پرداخت تسهیلات 
بند الف تبصره ۱۸ قانون بودجه بکار بســته اند و مجموعه بانک تلاش و 

اراده فراوان برای عاملیت بهینه تسهیلات مذکور بروز داده است.
انجم شــعاع مدیرعامل صندوق ملی محیط زیست گفت: بانک توسعه 
تعاون به عنوان بزرگ ترین حامی پروژه های زیســت محیطی کشــور 
مطرح اســت و با پیشــبرد ســریع تفاهم نامه، حمایت مناسبی از این 
بخش راهبردی کشور صورت خواهد پذیرفت. سعید انجم شعاع افزود: 
همکاری این دو نهاد توســعه ای تأثیرات مثبتــی در ارتقای وضعیت 
محیط زیست کشور به دنبال خواهد داشت و پروژه های مورد حمایت، 
به نحو مناسبی اطلاع رسانی خواهد شد.وی تأکید کرد: کارنامه مناسب 
بانک توســعه تعاون در پرداخت تســهیلات طرح های ملی و چابکی 
مجموعه باعث گردید صنــدوق عاملیت پرداخــت طرح های محیط 
زیســت را بر عهده بانک قرار دهد و با مدیریت فرآیندهای گردش کار و 

مطابق زمان بندی، این تعامل را به پیش خواهیم برد.
ســعید معادی معاون امور اســتان ها و بازاریابی بانک توســعه تعاون 
گفت: این بانک با رعایت انضبــاط مالی و نقدینگی، همواره در پرداخت 
تسهیلات توسعه ای ایفای نقش نموده اســت و در تفاهم نامه صندوق 
ملی محیط زیست نیز، مسئولیت اجتماعی بانک ایجاب می کند نهایت 

همکاری مجموعه با این صندوق اعمال گردد.
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بانک مرکزی:

کنترل نقدینگی تنها یکی از اقدامات برای 
مهار تورم است

خریدار   بانک مرکزی با اشــاره به اینکه دولت 
ســیزدهم از آغاز فعالیت خود، کنترل تورم را به 
عنوان یکی از اولویت های جــدی مورد پیگیری 
قرار داده اســت، اعلام کرد: کنترل نقدینگی تنها 

یکی از اقدامات دولت برای مهار تورم است.
بانک مرکــزی در واکنــش به مطلــب روزنامه 
جهان صنعت با عنــوان »بیراهــه تورم زدایی« 
در توضیحاتــی اعلام کــرد: دولت ســیزدهم از 
آغاز فعالیت خود، کنترل تــورم را به عنوان یکی 
از اولویت هــای جدی خود مطرح کــرده و مورد 
پیگیری قرار داده است. در این زمینه مجموعه ای 
از سیاست ها و اقدامات در حوزه های مختلف برای 
شناســایی و کنترل عوامل موثر بــر تورم تدوین 

شده و مورد پیگیری و اقدام قرار گرفته است.
کنترل رشــد نقدینگی تنها یکی از این اقدامات 
اســت. در حالی که مجموعه دولت سایر اقدامات 
لازم را در حوزه هایی مانند برقراری توازن بودجه 
دولت و کاهش کسری بودجه با مدیریت همزمان 
هزینه ها و درآمدها، اصــلاح نظام بانکی و کاهش 
ناترازی بانک هــا، مدیریت انتظــارات تورمی و 
تقویت بخش تولید و عرضــه کالاها و خدمات در 

کشور دنبال کرده است.
در نتیجه اقدامات صورت گرفته، رشــد نقدینگی 
و پایه پولی و نــرخ تورم طی یک ســال اخیر )از 
شــهریور ۱۴۰۰ تاکنون( کاهش معنی داری را 
تجربه کرده اند؛ هر چند کماکان در سطوح بالایی 
قرار دارند و لازم است با سرعت و شدت بیشتری 
تا رسیدن به ســطح مطلوب و هدف گذاری شده 

خود طی روندی مستمر و پایدار کاهش یابند.
نرخ رشــد نقدینگی )۱۲ ماهه( از ۴۰.۵ درصد در 
پایان شهریور ۱۴۰۰ با طی روندی نسبتا کاهشی 
به ۳۷.۸ درصــد در پایان مرداد ۱۴۰۱ رســیده 
اســت که این رقم بدون لحاظ افزایش پوشــش 
آماری )مربوط به اضافه شدن اطلاعات بانک مهر 

اقتصاد( به۳۵.۳ درصد کاهش می یابد.
نرخ رشــد پایه پولی نیز از ۳۹.۵ درصد در پایان 
شــهریور ۱۴۰۰ به ۳۰.۳ درصــد در پایان مرداد 
۱۴۰۱ کاهش یافته اســت. همچنین، نرخ تورم 
دوازده ماهــه از ۵۹.۳ درصد در پایان شــهریور 

۱۴۰۰ به ۳۹.۶ درصد در پایان شــهریور ســال 
جاری کاهش یافته اســت؛ این در حالی اســت 
که بخشــی از این تورم ناشــی از اجــرای طرح 
مردمی ســازی و توزیع عادلانه یارانه ها و اصلاح 
سیاســت ارز ترجیحــی در ماه هــای نخســت 
سال جاری اســت که البته، دولت تلاش ویژه ای 
برای کاهش فشــارهای تورمی و مدیریت آثار آن 

بر قدرت خرید و معیشت مردم انجام داد.
یقینا، اقدامات انجام شــده در زمینه کنترل رشد 
نقدینگی مشتمل بر کنترل رشد پایه پولی و خلق 
پول بانکی، پرهیز از پولی ســازی کسری بودجه 
از طریق هماهنگی میان بانــک مرکزی و ارکان 
اقتصادی دولت در خصوص کنترل بدهی دولت 
به بانک مرکزی و محدود شدن تکالیف تحمیلی 
به نظــام بانکی، پیگیــری برنامه اصــلاح نظام 
بانکی و کنترل بدهی بانک ها بــه بانک مرکزی، 
ثبات بخشــی به بــازار ارز، مدیریــت انتظارات 
تورمی، رصد و نظارت بــر تغییرات قیمت کالاها 
و خدمــات و تامین مناســب کالاهای اساســی 
و مواد اولیه و واســطه ای لازم برای بخش تولید 
در کاهش نرخ تورم و استمرار آن در آینده نقش 

موثری دارند.
بــر اســاس نظریــات اقتصــادی و تجربه های 
عملــی موجود، در حالــی که رشــد اقتصادی و 
ســرمایه گذاری در کشــور به دلایلــی از جمله 
تحریم ها و تشدید ریســک ها و نااطمینانی های 
حاکم بر فضای اقتصادی کشور، محدودیت های 
مالی و تجاری بین المللی، تــداوم بیماری کرونا 
و اختلالات زنجیره تامین و عرضــه به ویژه برای 
نهاده های تولیــد و افزایــش قیمت های جهانی 
وارداتی در ســطوح پایینی قرار گرفته اســت که 
لازم است سیاســت های مدیریت تقاضا از جمله 
کنترل رشــد نقدینگــی و کنتــرل هزینه های 
دولت در جهت کنترل افزایــش تقاضای کالاها 
و خدمات در شــرایط محدودیت عرضــه آنها و 
کنترل افزایش قیمت آنهــا مورد توجه و پیگیری 

قرار گیرد.
این در حالی است که دولت سیاست های تقویت 
عرضه و کاهش فشــارهای هزینــه تولید را برای 

تقویت رشــد اقتصادی و عرضه کالاها و خدمات 
و کاهش فشــارهای تورمی در اقتصاد نیز به طور 
همزمان بــا سیاســت های طرف تقاضــا دنبال 

می کند.
ایجاد محیط باثبات و قابل پیش بینی برای تولید و 
سرمایه گذاری، کاهش ریسک ها و نااطمینانی ها 
و هزینه های مبادلات مالــی و تجاری بین المللی 
از طریق تقویت روابط مالــی و تجاری بین المللی 
در ســطح منطقه و خــارج از آن، بهبــود فضای 
کســب وکار )مانند کاهش محدودیت ها و موانع 
اخذ مجوزها، دسترســی به اعتبــار و مداخلات 
دولت(، تقویت بهــره وری عوامل تولید با جذب و 
به کارگیری سرمایه انسانی توانمند و متخصص، 
دانش و تکنولوژی بــه روز و بالا و به روزرســانی 
تکنولــوژی فرســوده فعلی، رفع موانــع موجود 
در جهت تســهیل واردات و صادرات، تســهیل و 
تقویت تامیــن مالی تولید از جمله توســعه نظام 
تامین مالی زنجیره ای ماننــد اوراق گام، برقراری 
ثبات در بازار ارز و تامین ارز تقاضای واقعی بخش 
تولید و واردات مواد اولیه، واسطه ای و سرمایه ای 
مورد نیاز، کاهش فشار هزینه تولید از محل قیمت 
نهاده های تولید ماننــد انرژی و نهاده های دامی و 
کشاورزی، رفع اختلالات و مشکلات زنجیره های 
تامین و زنجیره توزیع کالاهــا و خدمات از جمله 
سیاست ها و اقدامات مورد توجه و پیگیری دولت 
در راســتای تقویت تولید و ســرمایه گذاری در 

کشور است.
در مجمــوع، دولت خــود را متعهد بــه کنترل 
تورم و کاهــش آن به ســطوح پاییــن، پایدار و 
پیش بینی پذیر در میان مدت می داند و دستیابی 
به این هدف را با اولویــت و اهتمام بالایی در کنار 
اهداف دیگری مانند حمایت از رشــد اقتصادی 
و اشــتغال دنبال می کند. البته، تحقق این هدف 
مســتلزم همکاری و هماهنگــی مطلوبی میان 
ارکان مختلــف تصمیم گیری، سیاســتگذاری 
و اجرای آنهــا در مجموعه دولت و ســایر ارکان 
حاکمیت اســت که این موضوع توســط ســتاد 
هماهنگی اقتصادی دولت و سایر ارکان ذی ربط 

دنبال می شود.

پارسیان

پنل اختصاصی بیمه پارسیان با 
موضوع جدیدترین محصولات 
دانــش بنیــان و نوآورانــه در 
صنعت بیمه کشــور در حاشیه 
نمایشــگاه کیــش اینوکــس 
۱۴۰۱ در سالن ابوریحان مرکز 
همایش هــای جزیــره کیش 

برگزار می شود.
به گزارش روابــط عمومی بیمه 

پارســیان؛ با توجه به 
حضــور این شــرکت 
در نمایشــگاه کیــش 
اینوکــس ۱۴۰۱ کــه 
از تاریــخ ۲۵ الــی ۲۹ 
جزیــره  در  مهرمــاه 
کیش برگزار می شود، 

بــا هــدف معرفــی جدیدترین 
محصولات و خدمــات نوآورانه 

اقدام بــه برگزاری پنل 
اختصاصی کرده است. 
در این پنل که روز سه 
شنبه ۲۶ مهرماه سال 
جاری از ساعت ۱۱:۱۵ 
با حضور مدیران ارشد 
بیمه پارســیان برگزار 
می شــود به معرفی محصولات 
و خدمات جدید این شــرکت در 

حوزه بیمه های زندگی و خودرو 
و همچنین خدمات فــن آورانه 
بیمه پارسیان به بیمه گزاران می 

پردازد.
علاقه  مندان به شــرکت در این 
پنل می توانند در روز و ســاعت 
یاد شــده بــه ســالن ابوریحان 
مرکز همایش های جزیره کیش 

مراجعه نمایند.

برگزاری پنل اختصاصی بیمه پارسیان در حاشیه نمایشگاه کیش اینوکس
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